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Tovarăşul NICOLAE CEAUŞESCU 
a tăiat panglica inaugurală 

a noului pod românesc de peste Dunăre
La cumpăna dintre două cincinale, 

tn pragul Începutului de an, pe har
ta economică a patriei a fost înscris 
un nou obiectiv : cel mai mare ppd 
pentru circulaţia autovehiculelor din 
tara noastră. Legînd malurile Dună
rii, arcul din beton şi oţel de aproa
pe un kilometru şi jumătate lungime, 
stă mărturie inteligenţei tehnice ro
mâneşti, nivelului de dezvoltare a e- 
conomiei socialiste. Aici, între Giur- 
geni şi Vadul Oii, între pămînturile 
ialomitene şi dobrogene, constructo
rii socialismului au înălţat un ade
vărat monument de artă tehnica, ca
re se înscrie spectaculos în lungul 
şir al înfăptuirilor din acest cinci
nal.

A devenit o tradiţie în noua isto
rie a poporului nostru, ca fiecare 
succes pe drumul făuririi societăţii 
noastre socialiste să fie raportat 
partidului, conducerii sale, să fie 
sărbătorit în prezenţa conducătorului 
iubit al partidului şi statului nostru, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

în dimineaţa zilei de marti, 22 de
cembrie, a avut loc inaugurarea ofi
cială a noului pod peste Dunăre de 
la Giurgeni-Vadul Oii. La ora 10,30, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, împre
ună cu tovarăşii Emil Bodnaraş, Ilie 
Verdeţ şi Mihai Marinescu, vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri, so
seşte. la bordul unui elicopter, pe 
malul sting al fluviului, în apropie
rea podului. Aici se află un mare nu
măr de cetăţeni din Giurgeni şi din 
comunele învecinate, care au tinut 
să-l salute cu bucurie şi dragoste pe 
secretarul general al partidului, să-şi 
exprime ataşamentul profund fată de 
partid. Răsună puternice ovaţii, ura- 
Ie. Mulţimea scandează« .Ceauşescu 
— P.C.R.".

Conducătorii de partid şi de stat 
sínt intimpinaţi de tovarăşul Vasile 
Marin, prim-secretar al Comitetului 
judeţean Ialomiţa al P.C.R., de alti 
reprezentanţi ai organelor locale de 
partid şi de stat.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu se 
îndreaptă apoi spre pod, pe noua 
şosea care face legătura cu acesta.

De-a lungul podului, o adevărată 
magistrală, conducătorii sínt întîm- 
pinaţi cu vie însufleţire de mii şi mii 
de oameni ai muncii din judeţele 
Constanta şi Ialomiţa, numeroşi con
structori. La mijlocul podului, tova
răşul Nicolae Ceauşescu, ceilalţi con
ducători de partid şi de stat sínt sa

lutaţi de primul-secretar al Comite
tului judeţean Constanta al P.C.R., 
Petre Ionescu, de reprezentanţi ai 
organelor de partid şi de stat dobro
gene, de ministrul transporturilor, 
Pavel Ştefan.

O gardă de onoare, formată din 
militari ai forţelor noastre armate, 
membri ai gărzilor patriotice şi ti
neri din detaşamentele de pregătire 
pentru apărarea patriei, prezintă o- 
norul comandantului suprem.

Se intonează Imnul de stat al Re
publicii Socialiste România.

Oaspeţii sínt invitaţi să ia loc în 
tribuna amenajată la mijlocul podu
lui. Luînd cuvîntul ministrul trans
porturilor, tovarăşul Pavel Ştefan, 
după ce s-a referit la importanta a- 
cestei construcţii, menită să aducă 
o contribuţie substanţială la creşte
rea şi accelerarea transporturilor de 
mărfuri şi persoane pe una dintre 
principalele axe ale circuitului eco
nomic, Ia intensificarea traficului tu
ristic, intern şi international, în
lesnind legăturile dintre litoralul 
Mării Negre, Delta Dunării şi cele
lalte zone din interiorul ţării, a spus: 
Mărturie a stadiului atins de econo
mia naţională, această lucrare întru
chipează rodul talentului şi capaci
tăţii creatoare a specialiştilor şi 
muncitorilor din industria metalurgi
că, a construcţiilor de maşini, pre
cum şi a proiectanţilor şi construc
torilor. La realizarea lucrărilor*, o 
contribuţie însemnată au adus, de a- 
semenea, forţele armate, numeroase 
întreprinderi şi instituţii specializate. 
Aducem şi pe această cale mulţu
miri muncitorilor, inginerilor şi teh
nicienilor, militarilor, tuturor celor 
care au participat la înălţarea aces
tei lucrări.

Referindu-se apoi la sprijinul per
manent primit din partea conducerii 
partidului şi statului, personal a se
cretarului general, în depăşirea di
ficultăţilor şi neajunsurilor care s-au 
manifestat, în rezolvarea cu succes a 
problemelor cu care au fost confrun
taţi constructorii, vorbitorul a spus 
în încheiere: Vă rog să-mi permiteţi 
tovarăşe secretar general, ca în nu
mele celor care au contribuit la rea
lizarea acestui pod să vă transmit 
cele mai adinei mulţumiri pentru in
dicaţiile şi sprijinul de care ne-am 
bucurat. Totodată, vă asigurăm că 
lucrătorii din transporturi, construc
torii din Unităţile ministerului nos-

Tovarăşa Dolores Ibárruri a făcut o 
vizită tovarăşului Ion fiheorghe Maurer

Tovarăşa Dolores Ibárruri, preşedintele Partidului Comunist din Spania, ca
re se află în ţara noastră la invitaţia Comitetului Central al Partidului Co
munist Român, a făcut în cursul zilei de 22 decembrie o vizită tovarăşului 
ion Gheorghe Maurer, membru al Comitetului Executiv, al Prezidiului Per
manent al Comitetului Central al P.C.R., preşedintele Consiliului de Miniş
tri al Republicii Socialiste România. Cu acest prilej, a avut loc o convorbire, 
care s-a desfăşurat într-o atmosferă tovărăşească, de caldă prietenie. La in- 
tîlnire a participat tovarăşul Paul Niculescu-Mizil, membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Permanent, secretar al Comitetului Central al Parti
dului Comunist Român.

în c h e ie r e a  c o n s fă tu ir i i  le g u m ic u lto r ilo r
Marţi a luat sfîrşit Consfătuirea 

pe ţară a legumicultorilor. Par
ticipanţii au dezbătut cele mal 
importante şi actuale probleme 
ale producţiei şi valorificării le
gumelor, rezultatele dobîndite în 
acest an, precum şi sarcinile pen
tru asigurarea în 1971 a unor pro
ducţii sporite.

Pe baza experienţei dobîndite 
de unele unităţi agricole coope
ratiste şi de stat, a propunerilor 
făcute în cadrul dezbaterilor, 
consfătuirea a adoptat un pro
gram de îmbunătăţire a organiză
rii şi valorificării producţiei de 
legume. Prin aplicarea acestui 
program şi folosirea eficientă a 
bazei tehnico-materiaîe, mult dez
voltate comparativ cu anii pre
cedenţi, se scontează obţinerea 
unei producţii cu 50 la sută mai 
mare decit cea realizată în acest 
an.

în încheierea lucrărilor, a luat 
cuvîntul tovarăşul Iosif Banc, 
membru supleant al Comitetului 
Executiv al Q.Q. ai g.QR.« •Vie«*’

preşedinte al Consiliului de Mi
niştri. .

Participanţii au adoptat o tele
gramă adresată Comitetului Cen
tral al Partidului Comunist Ro
mân, tovarăşului N ic o l a e  
Ceauşescu, în care îşi exprimă 
hotărîrea da a munci cu compe
tentă şi entuziasm pentru spori
rea producţiei legumicole şi ri
dicarea eficientei economice în 
acest sector. Ne angajăm că nu 
vom precupeţi j nici un efort pen
tru ca în cel mai scurt timp să 
realizăm producţii sporite de le
gume şi în sortimente variate 
pentru populaţie, cantităţi tot 
mai mari pentru industria ali
mentară.

în pragul unui an nou şi al u- 
nui nou cincinal, vă rugăm să 
primiţi, iubite tovarăşe Ceauşescu, 
expresia întregului nostru ataşa
ment fată de politica Partidului 
Comunist Român şi a statului 
nostru, iar dumneavoastră perso
nal vă dorim o viaţă îndelungată 
spre binele patriei şi al întregu
lui nostru popor.

tru, trăgînd toate concluziile din ex
perienţa acestei lucrări, sínt liotă- 
riţi sa depună toate eforturile pen
tru înfăptuirea ritmică şi la termen 
a sarcinilor ce le revin în cadrul 
noului plan cincinal.

Intîmpinat cu puternice aplauze, ia 
cuvîntul tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
care a spus: Doresc ca, în numele 
Comitetului Central al partidului, al 
Consiliului de Stat şi al guvernului, 
să adresez calde felicitări tuturor 
proiectanţilor şi constructorilor, tu
turor muncitorilor, inginerilor şi teh
nicienilor din întreprinderile româ
neşti care şi-au adus contribuţia la 
înălţarea acestui important obiectiv, 
îmi exprim convingerea că realizarea 
acestei construcţii importante pentru 
economia românească va contribui 
la dezvoltarea în mai bune condi
tion! a} transporturilor, va constitui 
un moment de seamă în activitatea 
ce se ^desfăşoară in acest domeniu.

Urez- tuturor succes şi multă să
nătate.

... Moment solemn. Tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu este invitat să ta
ie tradiţionala panglică inaugurală. 
Toţi cei prezenţi aplaudă cu însufle
ţire, în vreme ce navele aflate pe 
fluviu salută prin vuietul sirenelor.

Se parcurge pe jos jumătatea po
dului din Bariéit malului .dobrogean.. 
Sub tălpi, se simte o construcţie so
lidă, puternică.

Proiectul podului dat astăzi circu
laţiei a fost realizat de Institutul de 
proiectări al Ministerului Transpor
turilor. In timpul execuţiei lucrării, 
la perfecţionarea unor soluţii şi-au 
adus aportul oameni de ştiinţă de la 
Institutul de Fizică Atomică, Insti
tutul de cercetări metalurgice. Insti
tutul de''cercetări al Ministerului 
Construcţiilor de Maşini, Institutul 
de cercetări al Ministerului Transpor
turilor, filiala din Timişoara a Aca
demiei şi de la alte instituţii ştiinţi
fice. La realizarea acestei monumen
tale construcţii, care a ridicat ne
numărate probleme de natură tehni
că, au colaborat mai multe fabrici 
şi uzine din tară. Printre acestea, se 
numără Uzina din Bocşa, care a uti
lizat Ia construcţia lablierului meta
lic al podului otel de înaltă rezis
tentă şi suduri speciale, după o teh
nologie proprie, elaborată de ingi
neri şi tehnicieni din uzină, împreu
nă cu specialişti de la Institutul de 
cercetări metalurgice, de Ia Acade
mie şi Institutul politehnic din Ti
mişoara. Otelul a fost turnat la Re
şiţa şi laminat Ia Galaţi.

Podul are o lungime totală de 1 456 
metri, traversînd albia fluviului pe 
o distantă de aproape 750 metri, cu 
două viaducte de cite 350- metri pe 
fiecare din cele două maluri. Partea 
carosabilă, marcată cu patru benzi 
de circulaţie, are o lăţime de 13,80 
metri şi este asfaltată ca şi trotua
rele pentru pietoni de pe ambele la
turi ale podului.

Noul pod rutier are cinci deschi
deri (trei de cite 160 metri şi două 
de cite 120 metri), iar viaductele au 
deschideri de pînă la 50 metri. Ele 
dau posibilitatea desfăşurării în bu
ne conditiuni a navigaţiei tuturor ti
purilor de nave fluviale şi, totodată, 
scurgerii sloiurilor de gheată în tim
pul iernii.

Dacă s-ar fi lucrat cu otel obiş
nuit, ar fi fost nevoie de o cantitate 
aproape dublă (circa 9 000 tone) fa
tă de circa 5 400 tone cit s-a con
sumat din noul tip dc cţcl de înal
tă rezistentă. In acelaşi timp, s-a în
locuit tradiţionala nituire cu sudura 
specială a ansamblelor şi subansam- 
blelor metalice, care s-a executat pe 
o lungime de peste 200 000 metri. 
La executarea acestei deosebit de 
importante lucrări speciale au fost 
antrenaţi sudori de înaltă calificare 
de la uzinele „23 August" şi „Grivi- 
ta Roşie" din Bucureşti, „Progresul" 
din Brăila, Şantierele navale din Ga
lati şi altele.

Proiectanţii şi constructorii mare
lui pod transdanubian au avut de 
rezolvat în premieră şi alte proble
me tehnice, printre care găsirea ce
lei mai bune soluţii de fundare (pile 
fundate pe coloane de beton cu dia- 
metre de 2—3 metri, bătute la o a- 
dîncime de pînă la 47 metri sub al
bia fluviului), realizarea de grinzi 
uriaşe de beton armat în greutate 
de 150 tone, asamblarea la sol a ta- 
blierului metalic, transportarea, lan
sarea la apă şi ridicarea la cota fi
nală a tronsoanelor metalice, în 
greutate de pînă la 600 tone fiecare.

Probele de rezistentă, făcute timp 
do mai multe zile la sfîrşitul lunii 
npicrobriî, 19,70. au, atp«tat calitatea 
remarcabilă a acestei importante rea
lizări a ştiinţei şi tehnicii româneşti.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, cei
lalţi conducători de partid şi de stat, 
împreună cu reprezentanţii organelor 
locale de partid şi de stat din jude
ţele Constanta şi Ialomiţa, cu ingi
neri şi specialişti care au condus şi 
coordonat lucrările pe marele şan
tier al podului, urcă pe puntea mo
tonavei „Muntenia".

De la prora vasului, podul se ofe
ră privirii, în întreaga-i desfăşurare, 
ca un imens arc boltit deasupra flu
viului. La bordul motonavei, între 
secretarul general al partidului şi 
specialişti are loc un schimb de o- 
pinii privind mai ampla folosire a 
Dunării ca mijloc de comunicaţie în 
transportul mărfurilor si călătorilor. 
Este relevată necesitatea extinderii 
şi modernizării unor porturi dunăre
ne, cum sínt Giurgiu, Călăraşi, Ol
teniţa, paralel cu amplasarea în zo
nele aferente a unor întreprinderi 
industriale a căror aprovizionare cu 
materii prime ar fi facilitată în mod 
deosebit de transportul, lesnicios şi 
ieftin, pe apă.

Prezenta la festivitatea inaugurală 
a tovarăşului Nicolae Ceauşescu, în- 
tîlnirea cu cei ce au înălţat gran
dioasa construcţie, intrată la sfîrşit 
de perioadă cincinală în patrimoniul 
de valori al patriei socialiste, pre
cum şi cu specialişti şi cu cadre din 
activul de partid şi de stat din ju
deţele Ialomiţa şi Constanta a con
stituit un nou prilej de discuţii pri
vind valorificarea superioară a bazi
nului românesc al Dunării, în pers
pectiva marilor sarcini ce ne stau în 
fată pentru a face să propăşească tot 
mai mult România socialistă.

ION MÄRG1NEANU
NICOLAE POPESCU-BOGDÂNEŞTI

După inaugurare, noul pod a fost 
deschis circulaţiei rutiere.

PLENARA COMITETULUI 
JUDEŢEAN SIBIU AL P.C.R.

Ieri după-amîază a avut Ioc ple
nara Comitetului judeţean de par
tid, Ia care au participat ca invi
taţi, preşedinţii cooperativelor agri
cole, specialişti din unităţile agri
cole socialiste, lucrători ai organe
lor agricole judeţene, activişti ai 
Comitetului judeţean de partid.

De asemenea, a participat tova
răşul ALDEA MILITARU, membru 
al C.C. al P.C.R., şef de secţie la 
Comitetul Central al partidului.

Plenara a dezbătut şi aprobat 
un plan de măsuri privind spori
rea efectivelor şi dezvoltarea pro
ducţiei animaliere în cooperativele 
agricole şi în sectorul individual 
în perioada 1971—1975.

Pe marginea documentului pre
zentat au luat cuvîntul tovarăşii: 
ing. Ion Năstase, preşedintele 
C.A.P. Şelimbăr, Iulius Martini, 
preşedintele C.A.P. Roşia, Ion Dîr- 
loşan, primarul comunei Blăjel, Si- 
mion Rotb, preşedintele C.A.P. 
Miercurea Sibiului, Ion Voina, se
cretar al Comitetului judeţean de 
partid, preşedinte al U.J.C.A.P.,

Eugen Drăgan, preşedintele C.A.P. 
Noişiat, Ion Grecu, directorul Com
binatului de industrie alimentară 
Sibiu, Andrei Gromes, preşedintele 
C.A.P. Hosman, Simion Morar, 
preşedintele C.A.P. Cîrţa şi ing. 
Zeno Uieş, directorul LA.S. Moşna.

Participanţii la discuţii au dez
bătut problemele privitoare Ia dez
voltarea sectorului zootehnic, fă- 
cînd propuneri concrete pentru 
îmbunătăţirea activităţii de selec
ţie şi ameliorare a şeptelului exis
tent, de introducere şi extindere 
a mecanizării în zootehnie, de spo
rire a producţiei medii la toate 
culturile furajere şi pajiştile na
turale, în scopul creşterii substan
ţiale a producţiilor animaliere.

Luînd cuvîntul, tovarăşul AL
DEA MILITARU a subliniat nece
sitatea aplicării operative a măsu
rilor preconizate de Expunerea to
varăşului Nicolae Ceauşescu la şe
dinţa de lucru de la C.C. al P.C.R. 
din 23 noiembrie 1970, cu privire 
la îmbunătăţirea organizării, pla
nificării şi conducerii agriculturii.

De asemenea, vorbitorul a insis
tat asupra cerinţei de ridicare a 
responsabilităţii în muncă a tutu
ror lucrătorilor din agricultură, re
ferindu-se în mod special la ne
cesitatea valorificării superioare a 
potenţialului de sporire a produc
ţiei animaliere în toate cooperati
vele agricole din judeţul nostru.

In încheierea lucrărilor plenarei, 
tovarăşul RICHARD WINTER, 
membru al C.C. al P.C.U., prim- 
secretar al Comitetului judeţean 
de partid, a arătat sarcinile majo
re care stau în faţa organelor şi 
organizaţiilor de partid, organelor 
agricole judeţene, consiliilor popu
lare, consiliilor de conducere din 
cooperativele agricole privind dez
voltarea zootehniei în judeţul Si
biu.

Plenara a aprobat în unanimi
tate planul do măsuri privind spo
rirea efectivelor şi dezvoltarea pro
ducţiei animaliere în cooperativele 
agricole şi în sectorul individual 
în perioada 1971—1975.

mmm economic -

mijloc eficient de reglementare 
a relaţiilor furnizor

O dată cu aplicarea legii contracte
lor, relaţiile dintre furnizori şi be
neficiari au cunoscut mari îmbună
tăţiri. Faptul că onorarea unui con
tract este privită cu mai multă res
ponsabilitate influenţează favorabil a- 
sUpra procesului de aprovizionare, 
producţie şi desfacere în fiecare uni
tate economică. însuşi procesul de 
contractare a cunoscut progrese vizi
bile, fapt ce uşurează mult relaţiile 
dintre diferitele unităţi economice in
dustriale şi intre acestea şi comerţ.

Pentru a urmări modul cum au fost 
soluţionate problemele privind înche
ierea contractelor pentru producţia a- 
nului viitor şi, ca o consecinţă, felul 
cum a fost pregătită producţia anului 
1971, experienţa dobîndită în acest 
sens, am organizat o masă rotundă, 
la Combinatul de sticlărie din Me
diaş. Au participat cadre de condu
cere, responsabili ai principalelor 
compartimente .dia. cadrul combinatu
lui.

Iată unele aspecte abordate cu o- 
cazia acestor discuţii.

RED. Care este situaţia contrac
tării şi ce influenţă a avut asupra 
pregătirii producţiei viitoare?

Ing. EMÍLIÁN BARBAT, director 
generai: Pînă în prezent se făceau 
contractări de două ori pe an. In ast
fel de situaţii nu se putea face o fun
damentare reală. Aceasta influenţa 
negativ asupra activităţii comparti
mentelor de aprovizionare şi desfa
cere. In ce priveşte contractarea pen
tru 1971 a apărut o hotărîre salutară, 
întregul fond al pieţii s-a contractat 
0 singură dată. Datorită acestui fapt, 
la începutul lunii decembrie aveam 
contractată 92 la sută dia producţia 
întregului an 1971. Contractările pe 
un an întreg ne-au ajutat şi din alte 
puncte de vedere. Astfel, deşi pla
nul de aprovizionare s-a făcut mai 
înainte, el a putut să fie îmbunătăţit 
în funcţie de sortimentele şi volumul 
producţiei contractate. Au fost, deci, 
recalculate planul de aprovizionare, 
graficele de aprovizionare şi capaci

tăţile de producţie pe fiecare lună. 
Sectoarele de producţie au putut să-şi 
întocmească graficele de încărcare a 
utilajelor, graficele de reparaţii, de 
personal etc.

ing. MIRCEA IEPURE, inginer şef.
După cum arăta tovarăşul director ge
neral, producţia noastră s-a contrac
tat în proporţie de 92 la sută. Am 
fi avut posibilitatea să contractăm în 
întregime, dar trebuia să menţinem, o 
rezervă. Aceasta, deoarece în cursul 
anului ar putea să apară clienţi noi, 
în special la export şi, pentru a cîş- 
tiga noi pieţe, nu putem să-i refu
zăm.

GRIGORE ŞTEFANESCU, şeful ser
viciului aprovizionare. Partea föarte 
bună este aceea că pe baza consumu
rilor specifice se recalculează planul 
de aprovizionare. In felul acesta va 
fi asigurată în fiecare lună materia 
primă necesară. Pînă în prezent, noi 
avem asigurate contracte dc -aprovi
zionare în proporţie de circa 84 la 
sută, mult mai mult decit anul trecut. 
Dé fapt materia primă este asigurată 
sută la sută. Avem cîteva contracte 
neîneheiate cu unităţile M.I.C.M., 
pentru materiale necesare reparaţii
lor. De asemenea, nu s-a încheiat în
că contractul pentru combustibil. Sínt 
probleme care în scurt timp vor fi 
soluţionate.

RED.: Care este stadiul înche
ierii contractelor pentru produc
ţia destinată exportului?

Ing. E. RARBAT. In 1971, faţă de 
anul curent, exportul creşte cu ap
roape 20 la sută, iar ponderea din 
totalul producţiei este de aproape 40 
ia sută. Contractarea s-a făcut în în
tregime.

RED.: Care au fost metodele fo
losite de combinatul dv. ( pentru 
atragerea clienţilor străini în nu
măr tot mai mare?

Ing. E. BARBAT. In primul rînd 
am participat la toate tîrgurile inter
naţionale cu produse de calitate su
perioară. Apoi o mare influenţă a 
avut-o legătura directă cu beneficiarii

străini. Noi ne-am deplasat in străi
nătate, iar beneficiarii au fost invi
taţi la fabricile noastre să cunoască 
direct procesul de producţie, produ
sele noastre, în varietatea lor.

Pentru o cît 'mai mare diversitate 
de produse la atelierul de creaţie al 
combinatului lucrează circa 30 de oa
meni, dintre cei mai bine pregătiţi 
profesional. Mulţi dintre ei sínt ab
solvenţi ai Institutului de arte plas
tice.

Ing. IVI. IEPURE. Am servit prompt 
întotdeauna pe beneficiari cu modele
le solicitate. In vizitele întreprinse, 
beneficiarii primeau imediat modelele 
solicitate şi Ie omologau pe loc.

Ing. NICOLAE BELDEANU, inginer 
şef. Una din cauzele care ne-au des
chis drum liber pe pieţele externe se 
referă la productivitatea mare pe ca
re o avem, datorită calificării înalte 
a sticlarilor noştri. Avem astfel o- 
cazia să concurăm pe piaţa externă, 
să oferim produse la preţuri scăzute.

Printre factorii care au influenţat 
productivitatea muncii un rol impor
tant l-a jucat dotarea tehnică din ul
tima vreme. Bineînţeles, rezerve exis
tă încă multe. Vom insista în spe
cial pe mecanizarea muncilor auxilia
re.

ALEXANDRU PEPELEA, preşedin
tele sindicatului. Am cîştigat foarte 
multe pieţe prin calitatea bună a pro
duselor noastre. La acest lucru s-a 
putut ajunge printr-o bună pregăti
re profesională şi o stabilitate a ca
drelor. Şcoala profesională, care pre
găteşte 80—100 elevi anual, este o 
sursă foarte bună de asigurare cu ca
dre calificate. Totodată am luat mă
suri ca elevii de la şcoala profesio
nală să se apropie cît mai mult de 
producţie, de secţii. Atunci cînd ei 
termină şcolarizarea, sínt apţi din 
ioate punctele de vedere pentru pro
cesul de producţie. Pentru o pregăti
re superioară a cadrelor, a conducă-

(Sontinuare In pag. a O-s) 
CORNELIU DAN

UN IMPERATIV AL ACTIVITĂŢII AŞEZĂMINTELOR CJJLJURALE

Modernizarea mijloacelor 
de propagandă culturală

Dezbătînd, cu diverse prilejuri, «- 
numite anomalii care sínt prezente în 
complexul culturii de masă, am rele
vat cortegiul întreg de deficienţe ca
re decurg dintr-o activitate de ruti-

In aceste zile, în staţiunea climaterică Păltiniş, au sosit sute de studenţi pentru a-şi petrece zilele de va
canţă în mijlocul minunai ului peisaj de iarnă

nă, fără suflu înviorător, închistată 
în practici neevoluate. Convingerea 
ni se întăreşte tot mai m ult: anume, 
între ceea ce ar trebui să se trans
mită publicului larg şi acesta se in
terpune o reţea încă birocratică de 
orientare a informaţiei pe nişte fă
gaşe bătătorite, care nu mai au un 
coeficient necesar de atractivitate. 
Din comoditate sau lipsă de interes, 
directorul de cămin repetă invariabil 
aceleaşi cîteva forme de activitate 
pe care le-a învăţat mai de mult, 
avînd în fiecare caz un om sau doi, 
mereu aceiaşi, care pot prezenta o 
temă sub formă de conferinţă, sim
pozion, seară de calcul sau călăto
rie pe hartă. Este elocvent faptul că 
aproape peste tot unde am chestio
nat asupra formelor activităţii, ni 
s-au dat aceste răspunsuri. Exemple ? 
Sínt prea multe. Ce înseamnă aceasta? 
Că pulsul vieţii spirituale din comu
nă este lăsat în bună parte la voia 
întîmplării, că nu se omogenizează 
nevoile evoluate de cultură ale oa
menilor cu ceea ce li se oferă aces
tora. Ideea de iniţiativă personală 
sau de grup, dar purtînd marca ori
ginalităţii, nu are însă un piedestal 
în conştiinţa factorilor organizatorici 
din reţeaua aşezămintelor. Lucrurile, 
stau exact la fel în cazul biblioteci
lor. Majoritatea acestora nu s-au 
putut impune ca nuclee active ale 
mişcării culturale locale.

Pe de altă parte, se stimulează o 
activitate destul de uniformă şi prin 
resorturi profilate de la nivel ju
deţean. Difuzarea ştiinţei are, fireş- _ 
i*, un plan riguros, pa localităţi tâ

grupuri de conferenţiari. Dar lucruri* 
îe se repetă cam uniform şi vom a« 
junge Ia concluzia că şi programa
rea, şi cerinţele impuse de la nivel 
central constring la o limitare a for
melor lucrative ale propagării cunoş
tinţelor ştiinţifice. Ni se pare că 
rigurozitate prea accentuată, a for
mulelor de propagandă culturală im
primă acesteia o notă de didacticism 
fad, de inevitabilă rutină în cadre 
restrînse. Poate ar trebui să se sti
muleze în mod deosebit adoptarea, 
la unităţi, a formelor celor mai po
trivite în funcţie de ideile locale. 
Ia o libertate nestînjenită a alegerii 
acestora, în albia bine orientată a 
principiilor obligatorii care trebuie 
să prindă viaţă în exerciţiul cultu
ral curent.

Un oarecare practicism uniform 
decurge şi din limitarea obiective
lor urmărite prin metodiştii Casei ju
deţene de creaţie (altfel, conform 
programului ei de activitate), a că
ror muncă ar putea căpăta şi carac
ter de inovaţie, prin fundamentarea 
metodică a unor colective noi la că
mine, prin perpetuarea unor mani
festări specifice judeţului (serbările 
de amploare), prin pretenţii sporite, 
din partea fiecăruia, în stimularea 
noilor formule de viaţă culturală.

Unul dintre puţinele aspecte ieşi
te din practici prea obişnuite esfe 
cineclubul căminului cultural din A- 
xente Sever, cu preocupări axate pe

. ......... . ' "'r*1'"*** ...11 " 1
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Atenţie maximă 
contactului direct 

cu masele
A  trecut un an de la elaborarea 

Hotărîrii C.C. al P.C.R. cu privire la 
îmbunătăţirea consultării şi infor
mării oamenilor muncii, perioadă in 
care bilanţul activităţii organizaţiilor 
de partid, pe linia îmbunătăţirii for
melor şi mijloacelor muncii politice, 
cultural-edîicative, înregistrează re
zultate dinire cele mai semnificative.

Schimbul de experienţă organizat 
de Comitentul municipal de partid 
Mediaş cu activul de partid privind 
„Forme de, influenţare politică a ma
selor“ a scos in evidenţă saltul ca
litativ obţSnut în dialogul continuu 
cu oamenii muncii, a reuşit prm ale
gerea celor mai adecvate iorme, prin 
înlăturarea formalismului şi a meto
delor perimate, ceea ce asigură un 
înalt grad de eficienţă întregii acti
vităţi politice.

„Faptul că ne bazăm pe un colec
tiv de peste 100 agitatori, recrutaţi 
din rindurile celor mai bine pregă
tite cadre din punct de vedere poli- 
tic-professonal — arăta tov. Aron Fă- 
geţan, locţiitorul secretarului comi
tetului de pertid de la „Automecani
ca"— ne peKmite să organizăm o legă
tură directă cu oamenii, să acţionăm 
operativ ori de cîte ori apare o ho- 
t.ărîre, un document de partid sau 
de stat, explicând temeinic conţinutul 
şi sensul Iţnr, în vederea cunoaşterii 
şi aplicării în practică de către fie
care om al muncii".

Intr-adevăr la organizaţiile de 
partid de la „Automecanica", „Sal- 
conserv", „Sănătate", „Emailul roşu“, 
uzina textilă „Tîrnava", colectivele 
obşteşti de agitaţie politică sínt or
ganisme vii, dinamice, ce acţionează 
rapid in funcţie de momentul adec
vat, concretizînd — la specificul fie
cărui loc de muttcă — esenţa măsu
rilor luate, nu prin metode rigide, 
administrative ci printr-o muncă de 
la om la om, prosuptă, plină de res
pect şi considerare faţă de cei care 
se află în primele rînduri ale ridi
cării eficienţei economice.

Semnificativ în acest sens este fap
tul că la uzina t.eKtilă „Tîrnava" — 
asa cum arăta Elena Ducuieci, secre
tara comitetului de partid — „pe 
lingă expuneri, consfătuiri, discuţii 
operative cu oamenii se folosesc 
frecvent forme noi, eficace. Organi
zăm cu mult succes convorbiri între 
fruntaşi şi cei aflaţi sub norme sau 
certaţi cu disciplina. In ultimele luni 
am organizat discuţii la rampa de 
control asupra modului în care unii 
realizează produse numai de calitate 
superioară iar alţii, nu. Strădania 
noastră se materializează in produse 
de calitate superioară, asupra cărora 
nu am primit nici o reclamaţie".

La uzina „Tîrnava", ca şi la „VI- 
trometan", aria formelor de influ
enţare obştească se lărgeşte în fie
care zi. Organizarea unor dezbateri 
„faţă-n faţă" are un ecou larg în ma
sa tuturor salariaţilor, efectul lor 
măsurîndu-se în scăderea absenţelor 
nemotivate şi motivate din producţie, 
în mai buna gospodărire a materia
lelor şi păstrarea cu grijă a avutului 
obştesc. Faptul că aici, prin grija u- 
nor cadre bine pregătite politic şi 
profesional, se face lunar informarea 
politică cu principalele evenimente 
interne şi externe, ce —- la fel ca şi 
la „8 Mai" şi „Automecanica" — co
mitetele sindicatelor şi U.T.C. desfă
şoară o susţinută activitate de răs- 
pîndire a cunoştinţelor politice în 
rîndul salariaţilor necupriuşi la în- 
văţămîntul de partid şi U.T.C. în 
faţa cărora se tin expuneri pe mar
ginea Hotărîrilor Congresului al X- 
lea al P.C.R., folosindu-se cu succes 
metoda „întrebări-răspunsuri“ dove
deşte elocvent că anul acesta activi
tatea politică de informare de la om 
la om a fost repusă în drepturile ei.

Cit de utilă este această activitate 
rezultă şi dintr-un alt aspect. Exis- 
tind o strînsă legătură cu cei ce 
desfăşoară agitaţie politică de masă, 
comitetele de partid, birourile orga
nizaţiilor de bază au posibilitatea de 
a cunoaşte mai bine starea de spirit, 
preocupările oamenilor şi, în funcţie 
de acestea, să-şi stabilească diferite
le consultări, răspunsuri la întrebări, 
dezbateri etc.

Există însă unul — sau mai multi 
— „dar" in activitatea de informare 
politică a oamenilor muncii. Aşa 
spre exemplu staţiilor de amplificare 
de la unele unităţi economice, nu li 
se acordă atenţia cuvenită pentru a 
fi repuse in funcţie. La „Vitrome- 
tan", „8 Mai" şi T.R.C.L. organele de 
partid, sindicat şi U.T.C. desfăşoară 
încă o slabă activitate privind pă
trunderea presei în rîndul salariaţi
lor. De asemenea, organizaţiile de 
partid de la I.G.O.M., cooperativa 
„Meşteşugarul“ şi Panificaţie, încă 
nu au început o activitate pe linia 
folosirii agitatorilor.

Contactul direct cu masa largă a sala
riaţilor, printr-o agitaţie politică in
fluentă, prin lărgirea sferei de cuprin
dere şi îmbunătăţire a formelor mun
cii politice, constituie una din sarci
nile de bază ale activităţii organelor 
de partid, căreia trebuie şi în conti
nuare să-i acordăm atenţia maximă.

V. BOJOC
activist al Comitetului municipal 

de partid Mediaş

P o p ice

99Cupa 30 Decembrie i i

Recent, pe arena Electrica din Sibiu, s-a desfăşurat o interesantă 
competiţie de popice, organizată de comisia judeţeană de specia
litate cu sprijinul C.J.E.F.S.

Fiecare jucător din cele 15 echipe participante a lansat 6X10+ 
10 bile la izolate, în ordinea înscrierii pe foile de concurs. între
cerea, la care au participat asociaţii sportive din Sibiu şi Cisnădie, 
s-a bucurat de un deosebit succes. Iată, în ordine, echipele clasate 
pe primele patru locuri:

Drapelul roşu Sibiu 296 p.d.
Electrica Sibiu 269 p.d.
Poligrafia Sibiu 260 p.d.
Construcţii Sibiu 253 p.d.

M odernizarea m ijloacelor
de propagandă cu ltu ra lă
(Urmare din pag. I)
realităţi locale, care antrenează un 
curent de atitudine din partea spec- 
tatdrilor. Noutatea formei explică a- 
tractivitatea, factor care are ca re
zultat imediat larga audienţă a for
mulei şi participarea, deci, afectivă 
la cele prezentate.

Experienţa din ultimul timp a ac
tivităţii culturale demonstrează tot 
mai puternic faptul că eficienta ac
ţiunilor culturale este mai ridicată 
în cazul activităţilor cu grupuri res- 
trînse, ai căror componenţi sínt sen
sibil egali în interesul pentru tema
tica abordată. Şansele acestui proce
deu sínt mult sporite : posibilitatea 
abordării diferenţiate (pe profesiuni, 
categorie de vîrstă, preocupări, sex 
etc.) a programului cultural curent, 
posibilitatea frecventei în timp util a 
seriei tematice, cu alte cuvinte, re
ciclarea culturală a unui grup omo
gen. Ideea aceasta ştim că există la 
Comitetul judeţean pentru cultură şi 
artă, astfel incit poate fi transpusă 
în practica aşezămintelor de cultu
ră într-un timp apropiat. De altfel, 
o preocupare bună — în acest sens 
— am întîlnit la căminul cultural 
din Chirpăr, al cărui director este 
preocupat de a organiza spontan 
şi cit mai des discuţii libere, direc
te, cu grupuri de oameni, in diverse 
locuri, inclusiv pe cîmp, asupra u- 
nor probleme de interes curent, pro
fesionale sau de cultură generală. 
Aici se practică, în incinta căminu
lui, şi activităţi de club, care adi
ţionează utilităţii, culturale atractivi- 
tatea distracţiei. Experienţa aceasta 
poete fi, credem, reluată la toate

căminele culturale care au spaţiu co
respunzător.

Un alt aspect al didacticismului 
care limitează audienta agendei cul
turale a căminelor tine de metodica 
organizării. Cele mai multe forme de 
informare şi educare a adultului (a- 
dică toate cele mai sus amintite) au 
accentuată transmiterea de idei sub 
forma predării vorbite a unui anumit 
conţinut, uneori însoţit de planşe, 
desene sau diapozitive. Aceste au
xiliare ilustrative ocupă cam 5—10 
la sută din timpul acţiunii, restul fi
ind vorbirea conferenţiarului sau a 
celui care conduce acţiunea. Ni se 
pare că forma nu mai corespunde, 
atît în competiţie cu informarea co
modă la domiciliu (televizor, radio, 
ziare, reviste, cărţi etc.), cit şi în 
funcţie de psihologia omului modern, 
caracterizată prin mobilitate şi di
namism. De aceea, credem că tre
buie să fie prioritar în cultura de 
masă caracterul de dezbatere, de 
discuţie vie, antrenantă, care să e- 
puizeze subiectul prin participarea 
comună la lămurirea tuturor opini
ilor personale. Dacă nu vom impri
ma acest caracter de dezbatere, de 
confruntare sinceră, fără teama pă
rerii personale, vom persista în con
formism steril şi static.

în fine, asupra posibilităţilor de 
modernizare a mijloacelor de propa
gandă culturală s-ar mai putea spune 
multe. Dar pentru ca aceasta să de
vină o acţiune practică in judeţul 
nostru, invităm la un colocviu, prin 
ziar, al specialiştilor, practicienilor 
si îndrumătorilor activităţii cultura
le, întrucît importanta problemei în 
discuţie este — credem — clară 
pentru toţi.

într-unul din laboratoarele modern utilate ale Liceului M.I.A. din Sibiu, in noul sediu din cartierul Terezian

note

Piriié deschisă 
sporturilor albe!

„Să-ţi faci iarna caf şi vara sa
nie"...

Proverbul acesta e arhicunoscut şi, 
ca dovadă, magazinele profilate pe 
articole sportive din Sibiu şi Mediaş 
l-au respectat. Schiuri, patine, bo
canci, hanorace într-un cuvînt, toate 
sortimentele de sezon sportiv au 
fost puse la dispoziţia cumpărători
lor din vreme, cu anticipaţie.

Proverbul însă nu s-a aplicat peste 
tot. Cu referire specială la chestiu
nea în discuţie:

— I.H.R. Sibiu şi I.B.C. „Păltiniş" 
n-au reuşit — deşi a fost vară des
tulă! — să amenajeze pîrtia Onceşti 
din Păltiniş;

— patinoarele din Sibiu sint încă 
în discuţie: pe terenul Şcolii spor
tive, unde s-a amenajat în fiecare 
an un patinoar — incă nu s-a reali
zat nimic;

— e vorba să se amenajeze In 
acest scop terenul Luceafărul, dar... 
Încă nu e sigur...;

— patinoarul din Subarini a ră
mas şi pentru acest sezon... baltă;

— pe lacurile din Dumbrava nu 
se va putea patina în această iarnă 
din... cauze „obiective".

Toate aceste neajunsuri au ieşit 
pregnant la iveală o dată cu căde
rea zăpezii, cu vacanta de iarnă a 
elevilor şi studenţilor. Nu puteau fi 
observate şi proîntimpinate încă din 
vară?

Dacă s-ar fi procedat aşa cum e 
firesc, pîrtia de schi din Păltiniş 
n-ar fi fost plină de buturugi, rădă
cini, gropi; patinatorii sibieni — în
cununaţi de atîtea frumoase succese 
— ar fi avut unde să se pregătească, 
iar titlul articolului de fată n-ar fi 
rămas un deziderat... Acum ce e de 
făcut? E deja iarnă! Să ne gîndim 
dacă se mai poate improviza o... să
niuţă. Dar, mai ales, nu trebuie ui
tat: acum e momentul să se constru
iască şi carul...

VIOREL CUCU

FILM

Nădăjduiam intr-o seninătate de 
conţinut de loc umbrită a Ulmului 
Medicul de la asigurări, nădăjduiam 
că cele 11 acte ale peliculei vor a- 
nima colorat (la propriu şi la figu
rat) întîmpldri tipice comediei cine
matografice italiene. Amintirea lui 
Alberto Sordi din Marele război (ală
turi de Vittorio Gassman), Viaţă di
ficilă, învăţătorul din Vigevano, Ma
de în Italy, ca să enumerăm numai 
citeva din participările sale lilmice. 
ne lndrituia a alătura Medicul de ia 
asigurări producţiilor italiene carac
terizate printr-un limba] de comedie 
uşoară.

Bănuiala s-a conlitmat dar numai 
in parte şi puţin altfel, pentru că 
Medicul de la asigurări, deşi plenar 
în năzuinţa spre ris, conţine mái e- 
vident decit alte pelicule ale genului 
acele răbufniri ale unui fond ce a- 
partine prin excelentă neorealismu-

C ifre
grăitoare

Filmul ii'-« încetat ■ să prezinte 
un interes deosebit pentru specta
tori, in ciuda „invaziei" televiziu
nii. Faptul este susţinut cu tărie 
de cifrele care redau afluenţa de 
spectatori. Iată două exemple. Am 
ales două cinematografe din ju
deţ care încă de la începutul a- 
cestei luni şi-au realizat planul 
de încasări pe anul in curs. Cine
matograful „Independenta“ din Si
biu, care la i decembrie avea 
planul îndeplinit, a înregistrat 
participarea a 210 000 de specta
tori pînă la data amintită.

Cel de-al doilea cinematograf 
este „7 Noiembrie" din Dumbră
veni, al cărui plan a fost reali
zat la 6 decembrie. -

lui italian. Faptul (ine de vlafă şi 
ponderea lui este atît de substanţia
lă incit ochiul cineastului nu-1 poa
te evita. Sau 11 cultivă voit, ceea ce 
aduce un spor de soliditate construc
ţiei filmului, ceea ce-1 salvează de 
la o alunecate prea la suprafaţa fap
telor, acordîndu-i pe alocuri, la o 
privire atentă, sensuri de document 
sincer, ceea ce temperează uneori 
z imbetul.

intr-adevăr, povestită, existenta 
doctorului Melli este mai degrabă 
dramatică prin condiţionarea ei so
cială, prin permanenţa zbaterii de a 
se smulge precarului, de a-şi consti
tui şi consolida o certitudine mate
rială. Sensul de răzbunate a unui 
trecut pauper, ingeniozitatea de a-şi 
alia cele mai năstruşnice mijloace 
intru doblndirea bunei stări denotă 
aci nu o fire înclinată parvenirii ci o 
răbufnire a unor acumulări ekprima- 
ie aci individual, o tendinţă care nu 
e de condamnat, alimentată de un 
trecut care-l înspăimîntă pe docto
rul Melli. De aceea, criza lui, care 
permite retrospectiva substanţială a 
filmului, se datorează atit extenuării 
propriu-zise cit şi obsesiilor întreţi
nute ferm de un mecanism care nu 
putea duce la alt final. De aceea, 
Melli Înţelege că el nu e un caz f- 
zolat cl un episod dinlr-o istorie ca
re se repetă, aşa cum s-a repetat cu 
doctorul' Bui şi cum se va repeta cu 
medicul tlnăr care preia ştaleta.

Viziunea de a glumi cu lucrurile 
serioase aparţine lui Luigi Zampa, 
regizor al cărui stil il confirmă pe 
cel din anterioarele Gardianul şi Ma
gistratul, servită aci optim de com
plexitatea actoricească a lui Alberto 
Sordi, cu farmecul său de mereu a- 
cclaşi şi totuşi altul.

RAREŞ CORNEA

CONTRACTUL ECONOMIC
(Urmare din pag. I)
torllor proceselor de producţie, la noi 
există o serie de iniţiative, în spe
cial aceea ca muncitorii, maiştrii 
vechi să-şî pregătească din timp în
locuitorii.

RED.: Ce măsuri consideraţi că 
mai trebuie luate pentru îmbună
tăţirea procesului de contractare 
şi, în continuare, de respectare a 
obligaţiilor ce rezultă din aceste 
contracte?

Ä. PEPELEA. Pasul care s-a făcut 
în domeniul încheierii contractelor 
este destul de important. Aş avea to
tuşi o propunere care, consider eu, 
ar ajuta atît beneficiarilor (comerţ şi 
mai ales populaţia consumatoare) cit 
şi producătorilor. Este vorba de gă
sirea unei posibilităţi de contractare 
la sediul combinatelor.

Ing. E. BARBAT. Se pune proble
ma dacă este eficient să ' vină toţi 
reprezentanţii comerţului la combinat. 
Consider că da. Cum pot veni bene
ficiarii din străinătate, pot face acest 
lucru şi tovarăşii din comerţ. Ar a- 
vea numai de cîştigat. Am putea a- 
vea o bună legătură cu ei, îneît să le 
creăm orice produs solicitat. In felul 
acesta s-ar putea influenţa gustul 
cumpărătorilor şi — de ce să n-o spu
nem — chiar al reprezentanţilor co
merţului, care, după cîte ne-am con
vins la contractări, au reţineri faţă 
de nou.

LEOPOLD SCHO BEL, şeful servi
ciului desfacere internă. Am partici
pat la multe contractări. Am ajuns 
îa concluzia că la ora actuală este ne
cesară contractarea centralizată. Aş 
propune ca fabricile sau combinatele 
să fie reprofilate, să nu fie obligate 
mai multe unităţi să fabrice aceleaşi 
articole. In plus m-aş gîndi că nu este 
necesar ca fabricile de sticlă să fie 
obligate să realizeze loturi mici. Sint 
destule unităţi cooperatiste care pot 
să realizeze comenzi reduse. Lucrul 
acesta ar avea o influenţă pozitivă 
asupra respectării termenelor contrac
tuale. Nu sîntem totdeauna în măsu
ră să le realizăm în termen loturile 
mici şi de aceea ne trezim cu un nu
măr destul de mare de contracte ne
onorate.

Deşi legea contractelor acţionează 
şi asupra relaţiilor noastre cu C.F.R.- 
ul, întîmpinăm încă destule greutăţi. 
Felul cum ni se dau vagoanele, mo
dul de raportare al C.F.R.-ului pri
vind acordarea vagoanelor, pe două 
şi pe patru osii, nu este de loc în 
favoarea noastră. De asemenea, în
tîmpinăm greutăţi în ce priveşte rit
micitatea primirii containerelor. De 
aceea, consider că relaţiile între be
neficiari şi întreprinderile de trans
porturi ar trebui să cunoască anumi
te îmbunătăţiri.

RED.: După cum este cunoscut, 
pentru ca întreprinderile să se a- 
chite de sarcinile contractuale, mă 
refer in special la ritmicitatea des

facerilor, trebuie să se asigure 
condiţii pentru realizarea ritmică 
a producţiei. Legat dc aceste as
pecte, ce măsuri s-au luat in ca
drul combinatului dv. pentru bu
na desfăşurare a activităţii în a- 
nul viitor, mai ales că in acest 
an au existat o serie de neajun

suri?
Ing. E. BARBAT. In cursul acestui 

an, necorelarea între planificare, pro
ducţie, desfacere a dus uneori la lip
să de ritmicitate în producţie şi deci 
la dereglarea activităţii de desfacere. 
Numărul-mare de contracte neonorate 
pe care l-am avut cu cîteva luni în 
urmă este edificator. Uneori lipsa de 
pregătire a matriţelor, neritmicitatea 
în realizarea lor de către serviciul 
mecanic şef, a avut în final o influ
enţă negativă asupra desfacerii.

Pentru anul 1971, contractarea din 
timp ne-a permis o mult mai bună 
pregătire. Serviciul mecanic şef a în
tocmit un plan pe fiecare lună Sn 
parte cu formele şi matriţele nece
sare, în funcţie de sarcinile de pro
ducţie. De asemenea, sîntem în cău
tarea unei programări optime, care 
să ducă la o productivitate superioa
ră la anumite faze de producţie.

OCTAVIAN FORMAN, şeful atelie
rului finisaj. Noi am căutat să 
reducem foarte mult importul. Prim 
folosirea carburii de siliciu, vom e- 
conomisi circa 5 000 benzi abrazive 
din import. De asemenea, am înlo
cuit alte materiale din import cu ma
terii indigene, ceea ce, de asemenea, 
duce la o economie de circa 200 000 
lei valută. Cu alte cuvinte folosim 
din import numai materiale absolut 
necesare, pentru a căror înlocuire cu 
materiale din ţară nu există posibi
lităţi. Necazul mare este acela că fir
ma intermediară de comerţ exterior 
pu stabileşte termene exacte, pe care 
să le corelăm cu nevoile întreprinde
rilor noastre.

In afară de aceasta, pot să afirm 
însă că avem o situaţie foarte bună. 
Această îmbinare între contractele de 
desfacere, aprovizionare şi repartiza
re a producţiei pe secţii, va contri
bui la obţinerea ritmică a produse
lor şi deci la o realizare a tuturor 
contractelor.

GR1GORE ŞTEFANESCU. Vorbind 
'despre modul de rezolvare cît mai 
economicoasă a tuturor problemelor, 
ce se ridică în faţa noastră, aş ri
dica o problemă. Pentru anumite ma
teriale, forurile tutelare ne raportea
ză anumiţi furnizori foarte îndepăr
taţi. De exemplu, talajul pentru am
balat îl primim de la Suceava, cînd 
avem cantităţi suficiente la Orlat.

In privinţa ambalajelor, de aseme
nea, nu am ajuns la cele mai bune 
formule din punctul de vedere al mă
rimilor, culorilor, desenelor etc. Sîn
tem în tratative cu întreprinderea po
ligrafică din Sibiu şi sper să facem 
un pas mai hotărît şi în privinţa pre
zentării produselor noastre.

Curs de instruire la Sibiu
La Sibiu are loc cursul central 

de instruire a conducătorilor 
cercurilor pioniereşti, de radio, la 
care participă 40 de profesori din 
20 do judeţe ale ţării.

Instruirea este organizată de 
Centrul National de perfecţionare 
a cadrelor care muncesc cu pio
nierii, de pe lingă Consiliul Na
ţional al Organizaţiei Pionierilor.

In cele opt zile de curs, condu
cătorii de cercuri radio vor au

dia expuneri de specialitate, ex
puneri pedagogice şi vor realiza 
practic lucrări specifice cercului 
pionieresc de radio.

In cadrul aplicaţiilor practice, 
cursanţii vor construi cîte un ge
nerator de ton, belametru, re
ceptor radio cu trei tranzistori şi 
receptor radio pentru concursul 
pionieresc radio „Vînătoare de 
vulpi".

Preocupări ale lucră
torilor din LA.S.

0  Colectivul întreprinderii agri
cole de stat din Moşna a realizat în 
cursul anului o serie de obiective 
menite să asigure spatii corespunză
toare de cazare a animalelor şi de 
desfăşurare la un nivel corespunză
tor a procesului de producţie. Re
cent s-au încheiat lucrările de con
strucţie a două grajduri (pentru 214 
vaci), dotate cu adăpători automate, 
sisteme pentru evacuarea gunoiului 
şi aparate pentru muls mecanic. La 
alte trei grajduri au fost executate 
diferite reparaţii, s-a introdus curen
tul electric, au fost executate insta
laţiile pentru alimentare cu apă şi 
s-a amenajat o creşă pentru vitei. 
Tot în acest sector, la ferma Valea 
Moşnei, s-au construit drumuri de 
acces pe circa 300 m p. De aseme
nea, sint în curs lucrările de monta
re a două mori de mare capacitate 
necesare preparării furajelor con
centrate şi a fibroaselor. In apropie
rea acestora s-au construit 8 bazine 
pentru păstrarea nutreţurilor.

9  In fermele întreprinderii agri
cole de stat Dealul Ocnei se lucrea
ză intens la realizarea şi depăşirea 
planului de fertilizare. După cum ne 
informează tovarăşul ing. Vaier Sa- 
su, directorul întreprinderii, în cursul 
acestui an s-au transportat şi aplicat 
31513 tone îngrăşăminte organice, 
945 tone azotat de amoniu, 1 217 to
ne superfosfat şi 275 tone sare po- 
tasică. Acţiunea de fertilizare a so
lului continuă şi în prezent, în acest 
scop fiind folosite toate mijloacele 
de transport existente în ferme.

9  Lăcătuşii şi mecanicii din ate
lierele aceleiaşi întreprinderi acordă 
întreaga atenţie executării reparaţi
ilor la tractoare şi celelalte utila
je agricole. Angajamentul prevede 
ca piuă la 20 februarie 1971 repara
ţiile să fie executate. Pînă în pre
zent au fost efectuate reparaţii la 9 
tractoare, 16 pluguri, 26 grape, 4 
cultivatoare, 9 semănători.

#  Lucrătorii din ferma legumico
lă a I.A.S. Sibiu se preocupă intens 
de asigurarea unor condiţii cit mai 
bune pentru realizarea producţiei a* 
nului viitor. Se transportă gunoiul şi 
se pregăteşte amestecul de pămînt 
în vederea amenajării paturilor cal
de. Pentru asigurarea materialului 
săditor se vor construi 1 500 m p ră
sadniţe. Ramele pentru circa 700 m 
p răsadniţe sint deja pregătite. Pe 
circa 900 m p se vor construi răsad
niţe semiingropate.

CI TI TORI I
SESIZEAZĂ

C oopera ţia  d a to 
re a ză  un răspu n s

1. Balaban, electrician la Întreprin
derea minieră Moldova Nouă, aflat 
în staţiunea Bazua la trataiAent, ne 
semnalează o serie de aspecte lau
dative în privinţa activităţii cadrelor 
sanitare şi a celor administrative de 
la băi. Contrariat însă ne sesizează 
lipsa unei cofetării în comună. „De

fapt — se spune în scrisoare — co
fetăria există, dar nu ştiu de ce 
este veşnic închisă. Poate ne pot da 
un răspuns tovarăşii care conduc 
treburile cooperaţiei de consum de 
aici“ — încheie tovarăşul Balaban 
scrisoarea. Şi poale, adăugăm noi în 
loc de orice răspuns, va funcţiona 
cofetăria după un program adecvat.

„Rîpa din Hamba
A. Dionisie din satul Hamba, co

muna Şura Mare, ne sesizează, în 
numele mai multor consăteni, că de 
peste 10 luni a făcut demersufile ne
cesare pe lingă consiliul popular co
munal în vederea începerii lucrări
lor de amenajare a străzii Rîpa din 
satul respectiv, stradă care acum a 
devenit aproape impracticabilă. „S-a 
adus o parte din pietriş, Intr-o zi o 
basculă, după două, trei zile alta, dar 
acum, de 10 zile, nu s-a mai adus 
nimic şi noi — cei care ne-am an
gajat să facem muncă patriotică pen. 
tru amenajarea străzii — nu mai a-

vem ce lucra". Şi pentru că timpul 
începe să se precipite, sint de aş
teptat dificultăţi în privinţa circula
ţiei pe această stradă care, probabil 
în concepţia cuiva trebuie să-şi jus
tifice denumirea.

Gîştele la „Topitorie”
„Dimineaţa cînd intrăm în incinta 

întreprinderii — Topitoria de cîne- 
pS din Dumbrăveni — sîntem întîm- 
pinati de un clrd de gîşte care na 
salută în cor şi ne însoţesc pînă la 
intrarea în secţii.) Gîştele — ne re
latează scrisoarea primită la redac
ţie — ştiti şi dv. sint foarte utile şi 
bune la casa omului pentru ouăle, 
carnea, penele şi puful pe care-l 
produc. De aceea noi vă rugăm să-l 
lămuriţi pe contabilul şef care le are 
în „evidenţa propriei gospodării" să 
le ţină unde trebuie".

Rubrică realizată de
AL. IONUŢ

cu sprijinul corespondenţilor

a r / . . . ■' • 3 ' M tv „. '••» m ■ azi.. .
MPUL seară la ora 11 (orele 11,00; 16,00; 

18,00 şi 20,00).

a zi a m a

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea în încălzire treptată cu 
cerul mai mult acoperit. Vor cădea 
precipitaţii sub formă de ninsoare şi 
lapoviţă. Vîntul va sufla slab pînă 
la potrivit, din sectorul vestic. Mi
nimele vor fi cuprinse între minus 
4 şi minus 2 grade, iar maximele vor 
oscila între plus 3 si 7 grade. Di
mineaţa şi seara ceată.

10,00; 16,00 şi 18,00).
DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 

Misteriosul X din Cosmos (orele 18,00 
şi 20,00).

COFŞA MICA: POPULAR: D-ale 
carnavalului (orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BÄI: Căldura (orele 17,00 
şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Picioare lungi, 
degete lungi (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS; 23 AUGUST:

CINEMA
SIBIU: PACEA: Medicul de la asi

gurări (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
13,00; 21,00); ARTA: Noaptea genera
lilor (orele 9,30; 12,00; 15,00; 17,30; 
20,00); TINERETULUI: Dragoste şi 
viteză (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: De şapte 
ori şapte (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
Căsătorie in stil grec (orele 10,00; 
13,30; 18,30; 20,30); UNIREA: Petrece
rea (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00). 

CISNĂDIE: POPULAR: In fiecare

Dreptul de a te naşte (orele 17,00 şl 
19,00).

TELEVIZIUNE
8,00—10,30 Noi forme de organizare 

şi retribuire a muncii în coo
perativele agricole de pro
ducţie.
Consultaţie pentru lucrătorii 
din agricultură.

18.00 Deschiderea emisiunii. 
Universal şotron.
Enciclopedie pentru copii.

18.30 Cabinet economic TV. 
Modificări structurale econo
mice în viitorul plan ' cinci
nal.

19.10 Tragerea Pronoexpres.
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Tele-cinemateca:

Zăpezile din Kilimanjaro. 
Premieră pe ţară. Ecranizare 
după nuvela „Confesiunea" de 
Ernest Hemingway.

21,55 Poşta TV.
22.10 Cadran internaţional.
22,50 Telejurnalul de noapte
23.00 închiderea emisiunii.

TEATRU
Cadru din filmul româneso Căldura, care rulează la cinematograful din

Baana-Băi
La Teatrul de stat din Sibiu, 

39,30, va avea loc spectacolul cu p 
sa Fizicienii,
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PINTftH SĂRBĂTORILE PE IARNA
0  A PRO V IZIO N A RE ABUNDENTA, DIVERSIFICATĂ

Ne mai despart ci te va zile de 
sltrşitul acestui as şi peste tot 
domneşte atmosfera specifică în- 
tfmpinării sărbătorilor de iarnă. 
Cel mai bine se poate vedea a- 
cest lucra In unităţile comerciale. 
Toate magazinele din judeţ cu
nosc, în această ultimă decadă a 
lu! '70, o mare afluenţă de cum
părători. Dar sínt oare bine apro
vizionate unităţile comerciale cu 
mărfurile de sezon? Ce surprize 
oferă comerţul slbian pentru săr
bătorile de iarnă? lată cîteva în
trebări pentru al căror răspuns 
ne-aro adresat tovarăşului CON
STANTIN BOIERIU, directorul 
Direcţiei comerciale judeţene. 
Răspunsul său este pozitiv. într-a- 
devăr, colectivele de lucrători din 
întreprinderile şi organizaţiile co
merciale judeţene, Îndrumate în
deaproape de către Comitetul ju
deţean de partid, au realizat in 
acest final de an o aprovizionare 
şi o deservire superioară anilor 
precedenţi. Este îndeajuns să a- 
rătărn că în acest an, în compa
raţie cu 1969, au fost desfăcute 
către populaţia judeţului cu 3 100 
tone mai multă pîine, cu 407 to
ne mai multă iăină albă şi cu 
520 tone mai multe preparate de 
carne. Să adăugăm ia acestea 500 
tone făină de porumb, 380 tone 
ulei, 310 tone zahăr, 2 290 tone 
cartofi etc., şi ne vom da seama 
de efortul şi strădania depuse. 
Valoarea mărfurilor desfăcute în 
plus faţă de 1969 se ridică la res
pectabila sumă de 192 milioane 
lei. Pentru sărbătorile de iarnă 
s-a avut in vedere o aproviziona
re abundentă. în aceste ultime zi
le se vor desface către populaţie 
820 000 kg făină albă, 660 000 kg 
făină porumb, 342 tone ulei şi 
300 000 kg carne. Laple, unt, un 
întreg arsenal de produse lactate 
se vor desface... Ia discreţie. De 
menţionat faptul că n-au fost scă
pate din vedere nici mărfurile 
specifice sărbătorilor. Se vor des
face 210 tone portocale, 35 tone 
banane, 20 tone măsline, 23 to
ne calea, smochine şi alte pro
duse. Cu mult mai multe decit a- 
nul trecut. Bine se prezintă şi si
tuaţia cartofilor. Există în stoc 
2 500 tone cartofi, cu 800 000 ki
lograme mai mult decit in 1969. 
Să adăugăm la acestea 12 000 kg 
nuci, cantităţi sporite de ceapă, 
fasole şi rădăcinoase. De aseme
nea, magazinele care desfac pro
duse textile şi de încălţăminte au 
primit, In aceste zile, peste re
partiţie, un mare număr de cis- 
muliţe pentru femei, ghete pentru 
bărbaţi, paltoane, tricotaje groa
se, fulare, mănuşi şi alte mărfuri 
specifice sezonului alb. La toate 
acestea trebuiesc adăugate artico
lele destinate cadourilor.

Pentru ca in aceste zile să se 
desfăşoare şi o deservire irepro- 
şabilă a populaţiei au fost luate 
o serie de măsuri. Enumerăm, 
printre acestea, mobilizarea tutu
ror mijloacelor de transport, în
tărirea formaţiilor de lucru de la 
unităţi cu o parte din personalul 
administrativ, organizarea unui 
serviciu permanent la Direcţia co. 
mercială judeţeană şi la întreprin
deri pentru o dirijare rapidă a 
mărfurilor pe reţea şi adaptarea 
orarului de funcţionare a maga
zinelor conform cererii populaţiei. 
Date fiind cele relatate, sintern 
îndreptăţiţi să afirmăm că maga
zinele judeţului Sibiu sínt şi vor 
fi bine aprovizionate cu măriuri- 
le necesare. Şi irebuie să-i in
formăm pe cititorii ziarului noslru 
că au fost luate măsurile necesa
re pentru ca o astfel de aprovi
zionare bună, a tuturor magazi
nelor judeţului, să se facă şi du
pă 1 ianuarie 1971. Rămîne ca lu
crătorii din comerţ să-şi facă cu 
prisosinţă datoria şi să realizeze 
o deservire ireproşabilă.

Din producţia 
suplimentară...

Pină tn prezent, multe din unită
ţile industriale ale judeţului nostru 
au încheiat planul anual al produc
ţiei globale. Valoarea produselor ce 
se vor realiza suplimentar se ridică 
la zeci de milioane de lei. între
prinderile producătoare au hotărît ca
0 bună parte din aceste produse de 
larg consum să fie livrate către uni
tăţile comerciale din judeţul nostru. 
In felul acesta se va suplimenta fon
dul pieţii cu un volum dc marfă în 
Valoare de peste 17 milioane lei.

Din lista destul de mare a produ
selor ce se va realiza peşte plan de 
către „Flamura roşie“ Sibiu şi care 
se vor găsi, în aceste zile, in maga
zine, din abundentă, amintim : o ga
mă variată de stilouri, truse pix, 
flori artificiale, brazi din material 
plastic, peste 700 duzini tacîmuri i- 
nox, cuţite, linguriţe, furculiţe etc. 
Valoarea acestor produse depăşeşte 
cifra de 420 000 lei.

Combinatul de pielărie şi încălţă
minte, prin unităţile sale, va contri
bui, în acest sfîrşit de an, la satis
facerea cerinţelor consumatorilor cu 
un bogat sortiment de sacoşe, genţi 
de voiaj, serviete, valize, diferite al
te articole de marochinărie. Toate a- 
ceste mărfuri sínt oferite cumpărăto
rilor de către I.C.S. Metalo-chimicd) 
Sibiu, care primeşte aceste mărfuri 
peste contractele iniţiale, din pro
ducţia peste plan realizată de „13 
Decembrie" Sibiu. De asemenea, pe 
lingă diferite alte articole de maro
chinărie şi încălţăminte, fabrica 
„8 Mai" Mediaş şi Fabrica de piele 
şi încălţăminte Agnita vin în întâm
pinarea solicitărilor populaţiei cu un 
volum suplimentar de mărfuri, prin
tre,, care 2*500 şi, respectiv, 2,785 pe
rechi cîsiîie Trentrur Temei. Totodată, 
combinatul ..amintit va suplimenta 
fondul de marfă la magazinul pro
priu de prezentare şi desfacere cu
1 000 bucăţi diferite poşete, 1 000 
articole de marochinărie, 1 000 pe
rechi cisme pentru femei, tot atîtea 
perechi de pantofi pentru bărbaţi, fe
mei şi copii.

După cum ne informează directo
rul comercial al Combinatului de 
tricotaje şi ciorapi, in vederea satis
facerii tuturor solicitărilor, acum în 
Luna cadourilor, unităţile combinatu
lui vor spori volumul de marfă în 
magazine cu o bună parte din pro
ducţia realizată peste plan pînă la 
sfîrşitul anului. Astfel, se va livra 
suplimentar unităţilor l.C.S.T.I. Sibiu 
peste 130 000 perechi ciorapi în di
ferite sortimente (ciorapi pentru băr

baţi şi copii, ciorapi din bumbac, fi
re sintetice şi fire supraelastice pen
tru femei) şi 20 000 bucăţi diferite 
tricotaje (ştrampele pentru copii, len
jerie din fire de mătase pentru fe
mei şi copii, pulovere sport, căciuli
te, mănuşi din lină şi tip lină). Va
loarea acestor mărfuri se ridică la 
peste 2 milioane lei.

încă din 10 decembrie fabrica „Li
bertatea" Sibiu a încheiat planul a- 
nual la producţia globala. Din loia
lul producţiei ce se va realiza su
plimentar, ţesături în valoare de 
peste 5 milioane lei vor fi livrate 
către fondul pieţii, din care ţesături in 
valoare de 1 milion lei se vor des
face în unităţile comerciale din ju
deţul 'nostru.

Sínt doar numai cîteva din între
prinderile industriale care pun la 
dispoziţia populaţiei judeţului noslru 
mărfuri de bună calitale si in sorti
mente cît mai variate.

Ea solicitarea noastră, PETRE 
PORUMBÄCEANU, director la 
T.A.P.L. Mediaş, ne răspunde 
cu multă amabilitate. «In vede
rea aprovizionării populaţiei 
Mediaşului pentru sărbătorile 
de iarnă, comitetul nostru de 
direcţie a luat din vreme mă
surile necesare. Avem o aprovi
zionare cu produse specifice, 
mult îmbunătăţită faţă de anul 
trecut. In unităţile noastre pot 
fi găsite, la ora actuală, sufi
ciente cantităţi de ciocolată cu
vertură, bomboane fine de cio
colată şi bomboane salon. Din 
producţie proprie s-au mai a- 
sigurat 5 900 kg din sortimen
tele ; nugat cu nucă. cu stafide, 
batoane-lapte, pastile fondante 
etc. Au fost puse spre vînzare, 
în mod special, următoarele pa
tru  sortimente noi : crizete, be
zele simple, glasate în ciocola
tă, „ţigarete“ glasate în cioco
lată şi figurinele numite „Doi
na“. Toate aceste produse sínt 
bine apreciate de cumpărători. 
Am asigurat desfacerea unor 
mărfuri în „Orăşelul copiilor“. 
De asemenea, organizăm sărbă
torirea revelionului în. restau
rantele „Tîrnava“, „ba cetate“

şi la Casa de cultură a sindica
telor. In această ordine de idei 
trebuie să arătăm că am asigu
rat o cantitate de 7 000 kg car
ne de vînat (mistreţi, ţapi, ie
puri) şi ne-am aprovizionat cu 
cele mai veritabile vinuri. Şi să

ŞTEFAN BERCHEU, director 
la O.C.L. Alimentara Mediaş ne 
transmite şi el cîteva cifre con
vingătoare. „In aceste zile în 
magazinele cu produse alimen
tare ale oraşului de pe Tîrnave, 
se vor desface peste 200 tone

L A  T E L E F O N  
M E D I A Ş U L

nu uităm că am deschis o expo
ziţie cu vînzare, cu diverse pre
parate din vînat, peşte, păsări 
şi produse de cofetărie şi pati
serie. Iar pentru gospodine, u- 
nitatea „Gospodina“ din centrul 
oraşului şi cele 5 secţii pe care 
le-am organizat la magazinele 
alimentare oferă cantităţi sufi
ciente de sărmăluţe, piftii şi cîr- 
năciori medieşeni“.

făină albă, 300 000 ouă, 50 to
ne ulei, 100 tone făină de mă
lai, 40 tone preparate de carne, 
58 tone de carne şi 375 hecto
litri de vin. Unt, lapte vor exis
ta în cantităţi suficiente. Avem 
mari cantităţi de produse de 
ciocolată şi am realizat 15 000 
pungi pentru cadouri. Incepînd 
cu ziua de 19 decembrie am or
ganizat o expoziţie în care pre

zentăm diferite preparate din 
carne (peste 50 sortimente) şi o 
altă expoziţie de „băuturi*. 
Pentru o desfacere şi mai bună, 
în 27 decembrie vom deschide 
la Mediaş, pe strada Nucului, 
un nou magazin alimentar cu 
autoservire“.

Veşti am primit şi de la 
I.G.S. Produse industriale. VIC
TOR FEISAN, şeful serviciului 
comercial, ne informează des
pre noutăţile din sectorul tex- 
tile-încălţăminte. Aflăm astfel 
că au fost aduse, peste reparti
ţie, de la Bucureşti şi Tîrgu 
Mureş, importante cantităţi de 
paltoane, costume pentru băr
baţi, în sortimente şi mărimi di
ferite şi încălţăminte de sezon, 
în sectorul Metalo-chimice s-au 
primit mari cantităţi de jucării 
şi globuri pentru pomul de iar
nă. Există în magazine şi spori
te cantităţi de articole cosmeti
ce. Numai de la Cluj şi Bucu
reşti au fost aduse articole cos
metice în valoare de 600 000 lei.

Se poate spune deci că şi In 
municipiul Mediaş magazinele 
îşi aşteaptă cumpărătorii cit s« 
poate de bine pregătite,

Un „cadou“  p en tru  tu r iş t i
Interviu cu IO AN M ĂRGINEANU, 

director la I.B.C. „Păltiniş“

In obiectiv: REVELIONUL
Dc vorbă cu IO A N  BRAN, directorul întreprinderii 

de hoteluri şi restaurante Sibiu

RED.: Luna decembrie are o 
semnificaţie deosebită pentru co
merţ. Pe această linie I.H.R. Si
biu are anumite tradiţii. Ce s-a 
făcut pină acum în acest sens?

I. B,: S-a luat măsura ca în fieca
re zi, la una din unităţi să fie orga
nizată o expoziţie de artă culinară. 
Pină acum au fost deschise 11 expo
ziţii la care am prezentat preparate 
culinare de sezon: tobă, singerete, 
caltaboş, cîrnaţi. Printre acestea au 
fost desfăcute şi preparate noi. A- 
irul acesta am introdus 60 de astfel 
de preparate, dintre care 12 de co
fetărie.

Preparatele sibiene, căutate atît de 
mult de consumatori, s-au bucurat de 
o deosebită apreciere şi din partea 
oaspeţilor sibieni.

Dar, revenind la luna decembrie, 
să arătăm că am organizat desface
rea vinurilor pentru acasă, in 12 cen
tre: la toate unităţile din str. 9 Mai,

Tg. Vinului, „Cibinul", „Dorna", la vi- 
năria „Butoiul de aur" şi altele. Sin
tem prezenţi şi în Orăşelul copiilor 
cu tombole, ceaiuri pentru copii, pre
parate de grătar, ţuică pentru... bă- 
trîni,

RED.: Sinlem, cum s-ar zice, in 
pragul noului an, revelionul „ba
te la uşă". Cum v-aţi pregătit 
pentru intimpinarea iui?

I. B.: Pentru acest eveniment deo
sebit am început să ne pregătim în
că de pe la jumătatea lunii noiem
brie., La ora actuală putem spune că 
aprovizionarea este asigurată cu toa
te sortimentele de produse şi că pi
na în prezent s-au ocupat deja 810 
locuri în unele unităţi, In acest an 
pregătim revelionul la restaurantele 
„Împăratul romanilor", „Bulevard", 
„Unicum", „Dunărea", terasa „Dum
brava".

Se mai organizează revelionul şi 
la restaurantul „Central" din Mediaş, 
la care s-au vîndut 100 de locuri,

motelul Sebeş — 60 de locuri, 'şi aş
teptăm înscrieri pentru unităţile: „Si
biul nou", „Oltul", „Carpaţi", „La 
turn, „Trei stejari".

In vederea unei bune desfăşurări 
a revelionului sínt antrenaţi circa 
1 000 de lucrători ai întreprinderii 
noastre. De asemenea, au fost anga
jate orchestre, prezentatori, dansa
tori, iluzionişti, acrobaţi. Îşi vor mai 
da concursul şi şapte solişti vocali: 
Vlad Dionisie, Lizeta Chirculescu, 
Lucreţia Ciobanu, soţii Radu, Maria 
Cotîrlea, Gabriela Bucurstan.

. Meniurile au fost stabilite la pre
turi care variază între 70 şi 150 lei. 
S-au procurat deja „tradiţionalii" 
purcei de lapte, curcani.

Conchizînd, putem spune că sin
tern pregătiţi pentru a ne întîmpina 
oaspeţii cum se cuvine. Cu această 
ocazie, le urăm consumatorilor noş
tri un revelion plăcut şi strămoşescul 
„La mulţi ani!"

In aceste zile, în toate unităţile 

comerţului sínt vizitate de un 

mare număr de cumpărători 

Foto: FRED NUSS

Cabanele şi staţiunile balneo-cli- 
materice din judeţul noslru au găz
duit, în acest an, un impresionant 
număr de turişti, din tară şi de pes
te hotare, Pentru a scoate în eviden
tă ce s-a făcut şi se fare pentru ra 
oaspeţii din aceste zile să se simtă 
bine, aşa cum îşi doresc, l-am soli
citat pe tovarăşul IOAN MÄRGI- 
NEANU, directorul întreprinderii 
balneo-climaterice „Păltiniş".

RED.: luna decembrie, l una ca
dourilor. Ce rezonanţă are acest 
eveniment în activitatea între
prinderii pe care o conduceţi?

1. M.: Pentru noi, de altfel, am pu
tea spune că toate lunile anului 
sínt... luni ale cadourilor. Cu. alte 
cuvinte, aş dori să remarc preocu
parea noastră zilnică pentru a asi
gura condiţii excelente tuturor ce
lor care îşi petrec concediul în sta
ţiunile şi cabanele din judeţ. In a- 
cest sens, ne-am străduit ca cei a- 
proape 100 000 de vizitatori ai noştri 
să se simtă ca la ei acasă.

Luna decembrie, şi în special cea 
dc-a doua jumătate a ei, este pen
tru noi o lună „de vîrf". In această 
perioadă cele peste 3 700 locuri din 
cele 3 staţiuni şi 25 de cabane sínt 
aproape integral ocupate. Pentru o 
bună desfăşurare a activităţii aici, 
am întreprins o serie de acţiuni: îm
preună cu Agenţia judeţeană O.N.T. 
şi cu B.T.T. am asigurat primirea, 
transportul şi găzduirea corespunză
toare a grupurilor de elevi şi stu-

ín satele şi comunele judeţului

denţi, a tuturor celor sosiţi la odih
nă sau tratament.

Revenind la cadourile propriu-zise, 
despre care pomeneaţi, am reliefa 
preocuparea pentru a pune în vin'-' 
zare brelocuri, ecusoane, obiecte de 
artizanat. Vrem ca, o dată cu pără
sirea cabanei sau staţiunii respecti
ve, turistul sa plece cu o plăcută a- 
rnintire, care să dăinuiască luni sau 
ani de-a rîndul, materializată în ace
le tradiţionale suveniruri.

RED.: Fiindcă sfîrşitul lui de
cembrie aduce cu sine preocu
pări mai intense, în vederea pre
gătirii revelionului, ce s-a între
prins în această direcţie la I.B.C,
. Păltiniş"?

I. M.: S-a organizat petrecerea re
velionului în toate cabanele şi sta
ţiunile din judeţ. Ca noutate pentru 
acest an este faptul că va Ii dată 
în folosinţă, complet renovată, ca
bana ,;Arpaşul".' Peste 2 000 de per
soane, sosite din toate colţurile ţă
rii, îşi vor petrece revelionul în sta
ţiuni şi cabane.

La cabanele din Munţii Făgăraşu
lui şi Cibinului. sínt condiţii prielni
ce ca, în zilele petrecute aici, tu
riştii să schieze. Pentru aceasta, am 
asigurat un număr însemnat de schi
uri, echipament, săniuţe, care vor 
sta la dispoziţia solicitatorilor.

într-un cuvînt, ne-am străduit ca 
la preţuri foarte convenabile să asi
gurăm meniuri variate, gustoase şl... 
toate condiţiile pentru ca turiştii să 
se simtă bine.

/

1

m  vru î i  hmwrnmibe i u ,  m u n ic ip iil e ?
Iată o întrebate pe care am adresal-o conduce, 

rilor întreprinderilor comerciale din Sibiu şi Me
diaş. De la l.A.P.L. „Coletarul“ Sibiu ne-a informat 
NI COL AH GREAVU, $e/ui serviciului comercial. 
„Noi ne-am dai seama de iaplul că, pentru săr- 
bătotile de iarnă, cererea de consum a populaţiei 
sibiene, pentru produsele de coietărie-paliserie, 
va creşte considerabil. Am luat deci măsurile 
necesare pentru mărirea volumului producţiei. 
Penttu Anul Nou, noi producem î 500 kg bom
boane ciocolată „Cofetar“ şi Moşi glasaţi în cio
colată, 1 500 kg pastile iondante, pentru pomul 
de iarnă, 700 kg lursecuri, 1 500 kg torte dilerile şi 
o mare cantitate de cozonaci. Şi, Intruclt luna

decembrie e Luna cadourilor, am pregătit pungi- 
cadouri cu produse specifice 'şi ia preţuri dife
rite şi convenabile. La ora actuală, în cele 3 la
boratoare de coietărie, cu secţiile aparţinătoare, 
se lucrează intens“.

S1MION CISTiANU, director comercial la 
I.C.S. Alimentara Sibiu : „Aprovizionarea maga
zinelor din reţeaua noastră cu produse alimen. 
tare s-a îmbunătăţit simţitor in aceste ultime zile 
ale anului. Nu întlmplător, desigur. Delegaţii 
noştri, trimişi pentru achiziţionare de măriuri, 
şi-au tăcut din plin, datoria. Au lost aduse im
portante cantităţi de conserve din carne, con
serve de legume-Írude, conserve de peşte In 
ulei, peşte proaspăt şi congelat, portocale, ba
nane, ouă, produse zaharoase etc. Ba mai mult,

pentru luna decembrie cantităţile prevăzute pen
tru deslacere au lost majorate. Toate vitrinele 
şi interioarele magazinelor au fost amenajate a- 
decval. Au iost încheiate gratice cu furnizorii 
locali pentru a se suplimenta comenzile la clrnaţ 
de'porc proaspăt şi afumat, jambon şi carne de 
porc, crenvurşti, şuncă proaspătă, muşchi ţigă
nesc şi alte produse din carne. In toate maga
zinele de produse alimentare se vor desface im- j 
portante cantităţi din prodüse de panificaţie, j 
Astiel, sibienilor le vor ii oierile în aceste zile j 
775 tone pîine integrală, 20Q tone pline albă şi 
peste 100 tone pîine neagră. La acestea se a- '■ 
daugă 2 500 cozonaci tip Sibiu, 2 000 bucăţi pa- ■ 
netone, 240 000 franzele, 31 000 cozonaci simpli 
şi alte 30 tone de specialităţi“.

Anul care se apropie de sfîrşit a 
fost pentru cooperaţia de consum 
din judeţul Sibiu deosebit de rodnic. 
Faptul că pe cele 11 luni alo anului 
curent volumul total al activităţii e- 
conomice realizate a fost cu 4,5 la 
sută mai mare decit în perioada co
respunzătoare a anului trecut denotă 
creşterea puterii de cumpărare a lo
cuitorilor comunelor şi satelor noas
tre. S-au vîndut în această perioa
dă cu 13,7 milioane lei mai multe 
mărfuri ca în primele 11 luni ale 
lui 1969. Din punct de vedere al des
facerilor medii, pe cap de locuitor, 
Sibiul se situează cu mult peste me
dia realizată (2 000 lei) pe-întreg sis-  ̂
temui cooperatist al ţării, avînd o 
desfacere de circa 2 500 lei, pe cap 
de locuitor.

Lucrătorii cooperaţiei de consum 
şi-au intensificat eforturile pentru a 
realiza o mai bună aprovizionare, 
care să reflecte cerinţele reale de 
mărfuri ale populaţiei, . atît sub as
pectul articolelor şi cantităţilor so
licitate, cît şi sub aspectul sortimen
telor de amănunt.

In aceste zile, cele aproape 600 
unităţi de desfacere şi alimentaţie 
publică aparţinînd celor 28 coopera
tive de consum care funcţionează în 
satele, comunele şi oraşele judeţului 
nostru au primit şi continuă să pri
mească însemnate cantităţi de pro
duse alimentare, industriale, de uz 
casnic etc. Este vorba de cantităţi 
suplimentare cotelor de plan stabi
lite pentru această perioadă de timp. 
In acest sens, prin reţeaua coopera
ţiei de consum vor fi distribuite 180 
tone făină albă, 30 tone carne şi pro
duse din carne, 40 tone ulei comes

tibil, 25 tone portocale, jucării şi 
podoabe pentru pomul de iarnă în 
valoare de 600 000 lei, aproape du
blu decît cele vindute în perioada 
corespunzătoare a anului precedent.

Măsurile întreprinse recent de 
U.J.C.C. şi IJECOOP — prin depla
sarea delegaţilor acestor organisme 
la furnizori — au făcut posibilă su
plimentarea cantităţilor contractate 
de paste făinoase, slănină, untură —• 
de la Craiova; produse zaharoase, 
conserve de legume — de la Bucu
reşti; băuturi — de la Arad; conser
ve şi semiconserve de peşte — de 
ia Tulcea.

Pentru perioada sărbătorilor de iar
nă, la toate brutăriile cooperaţiei de 
consum se vor produce, la cerere, 
cantităţi nelimitate de pîine, cozo
naci, cornuri etc. din materia primă 
a clienţilor.

După recenta deschidere, în ora
şul Agnita, a microlaboratorului de 
patiserie vor urma alte asemenea 
inaugurări la Biertan, Avrig, Poiana 
Sibiului, Miercurea, Nocrich şi Tăl- 
maciu.

Pagină realizată de: 

_ Al. Grad 

I. Creţu
Al. Constantinescu 

M. Niţă

Orarul 
unităţilor 

comerciale
j  23 — 24 decembrie. Toate
■ magazinele comerciale cu un 
5 singur schimb îşi vor prelungi 
: programul de funcţionare, în 
! ziua de 23 decembrie, cu o oră 
» la prînz şi cu una seara iar în
■ ziua de 24 programul va fi pre-
: lungit doar cu o oră la prînz.■■

29 — 30 decembrie. Unităţile
cu produse alimentare îşi vor 
prelungi programul cu o oră la 
prinz şi una seara.

31 decembrie. La prînz maga- 
j zinele îşi vor prelungi progra- 
î mul cu o oră iar seara vor in
ii chide mai devreme cu o oră. 
i Localurile care organizează re- 
I velionul, în 31 decembrie, se 
• vor închide la ora 17, pentru 
ş pregătire. Excepţie vor face |  
î braseriile de la restaurantele |  
f „împăratul romanilor“ şi ,.Bu- ■ 
■ levard“ care vor avea un pro- ! 
I graur normal. Tutungeriile vor \ 
,Ş avea orarul obişnuit. ■■

Pentru zilele de 1, 2, 3 ia- j 
nuarie. Toate centrele de lapte i 
vor fi deschise între orele 7—10. : 
Magazinele cu produse alimen- î 
tare vor fi închise în ziua de T ■ 
ianuarie iar în zilele de 2—3 ä 
vor avea programul obişnuit { 
pentru zilele de duminică. Tot î 
drar de duminică vor avea, în j 
aceste zile, şi sifonăriile.

i m n a x i ţ n î n m i i m n
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actualitatea internaţionala

R. D. VIETNAM. In oraşul Nam Dinii din R.D. Vietnam, al treilea 
mare oraş al R.D.V. înainte de război, se găseşte cel mai impor
tant combinat textil din sud-estul Asiei. In ciuda ameninţării per
manente pe care o constituie războiul dus de S.U.A. în zonele apro

piate, combinatul îşi desfăşoară din plin activitatea

Chile: ;ii vederea înfăptuirii 
p r o g r a m u lu i  de reforme
♦ Semnarea proiectului de reformă constituţională 

privind naţionalizarea bogăţiilor cuprifere şi a de
cretelor privind constituirea „Secretariatului general 
al tineretului“ şi a „Consiliului naţional al munci
torilor rurali“.

Santiago de Chile 22 (Agerpres). 
— Preşedintele Republicii Chile, 
Salvador Allende, a semnat luni 
proiectul de reformă constituţio
nală care va permite naţionaliza
rea marilor bogăţii cuprifere ale 
ţării. Cu acelaşi prilej, şeful sta
tului chilian a semnat şi decre
tele privind constituirea „Secreta
riatului general al tineretului“ şi 
a „Consiliului naţional al munci
torilor rurali“.

Evenimentul a fost marcat prin- 
tr-o mare întrunire publică, orga
nizată în Piaţa Constituţiei din fa
ţa palatului prezidenţial „La Mo
neda“, de la balconul căruia pre
şedintele s-a adresat participanţi
lor la miting.

Relevînd importanţa cardinală 
pe care o are pentru Chile naţio
nalizarea cuprului, Allende a che
mat Congresul să adopte fără în- 
tîrziere proiectul de reformă con
stituţională „pentru ca ţara să poa
tă deveni stăpîna zăcămintelor sa
le de bază“, iar „cuprul să fie al 
chilienilor“. Naţionalizarea inte-

Bragiiia

Francois 
Pelou acuzat 
de colaborare 
cu răpitorii 
lui Bucher

Rio de Janeiro 22 (Agerpres). — 
Guvernul brazilian a anunţat că 
refuză să elibereze 19 din deţinuţii 
politici ale căror nume figurează 
pe lista de 70 deţinuţi întocmită 
de răpitorii ambasadorului elve
ţian Giovanni Enrico Bucher. Gu
vernul a respins cererea de publi
care a unui manifest al organiza
ţiei care a pus la cale răpirea di
plomatului elveţian. Comunicatul 
menţionează, totodată, că autorită
ţile au încheiat pregătirile pentru 
ca 51 dintre deţinuţii politici a că
ror eliberare este solicitată, să pă
răsească ţara.

Agenţiile de presă informează, 
de asemenea, că poliţia a arestat 
pe şeful biroului agenţiei France 
Presse de la Rio de Janeiro, Fran
cois Pelou, acuzîndu-1 de „colabo
rare cu răpitorii“ lui Bucher. Du
pă cum transmite agenţia U.P.I., 
Pelou s-ar fi întîlnit cu aceştia şi 
ar fi primit duminică o listă cu 
numele deţinuţilor a căror elibe
rare este solicitată, fără să o pre
zinte autorităţilor braziliene. Po
trivit afirmaţiilor unei oficialităţi, 
ziaristul francez va fi „judecat în 
conformitate cu legile braziliene“, 

■H-
Din Berna, se transmite că gu

vernul elveţian ar fi dat instruc
ţiuni emisarului său special la Rio 
de Janeiro, Max Feller, însărcinat 
să colaboreze cu autorităţile bra
ziliene în rezolvarea favorabilă a 
cazului Bucher, să-şi manifeste în
grijorarea faţă de respingerea par
ţială a condiţiilor puse de răpitori 
pentru eliberarea captivului. Un 
comunicat oficial de la Berna in
formează că Feller a confirmat e- 
xistenţa noilor dificultăţi în ne
gocierile dintre guvernul brazilian 
şi autorii răpirii.

grală a companiilor cuprifere stră
ine, a subliniat preşedintele Allen- 
de, va aduce poporului chilian in
dependenţa economică; actul na
ţionalizării va furniza statului chi
lian un venit de 70 milioane do
lari anual. Nu vom uita, a spus 
vorbitorul, că, începînd din anul 
1930, marile companii exploatatoa
re ale cuprului nostru au realizat 
profituri evaluate la 3 700 milioa
ne dolari, respectiv 40 la sută din 
bogăţia totală a ţării. Salvador Al- 
lende a precizat, totodată, că „vor 
fi acordate indemnizaţii“ societă
ţilor afectate prin naţionalizarea 
cuprului. „Plata compensaţiilor se 
va face în decurs de 30 de ani, 
cu o dobîndă anuală de 3 la sută, 
la plafonul stabilit iniţial. Indem
nizaţiile vor fi însă suspendate da
că companiile în cauză se vor o- 
pune naţionalizării“. Preşedintele 
a declarat apoi că „Republica Chi
le este pregătită să semneze con
tracte de vinzări de cupru cu toa
te ţările din Europa şi cu Statele 
Unite, pe un termen de 15—20 
ani“.

Referindu-se la decretul de con
stituire a „Secretariatului general 
al tineretului“, vorbitorul a decla
rat că el urmăreşte „o sporire a 
activităţii politice a tineretului“ în 
vederea atragerii acestuia la în
deplinirea marilor sarcini privind 
aplicarea programului de transfor
mări preconizat de „Unitatea popu
lară“. In ceea ce priveşte crearea 
„Consiliului naţional al muncito
rilor rurali“, ea izvorăşte din ne
cesitatea de a se face auzit „cu- 
vîntul ţăranilor la adoptarea de
ciziilor guvernamentale privind a- 
gricultura“.

Preşedintele chilian a reafirmat 
hotărîrea guvernului de a da o ri
postă energică acelor elemente le
gate de interesele latifundiarilor 
din sudul ţării, care folosesc forţa 
pentru a-i alunga pe ţărani de pe 
terenurile expropriate şi uneltesc 
împotriva puterii de stat.

Sesiunea Comisiei 
interguvernamen- 
tale rom âno- 
sovietice de 
colaborare 
economică

Moscova 22 — Corespondentul 
Agerpres, Laurenţiu Duţă, trans
mite: în zilele de 21, şi 22 decem
brie .1970, a avut loc la Moscova 
sesiunea a patra a Comisiei inter- 
guvernamentale româno-sovietice 
de colaborare economică.

La sesiune, părţile au analizat 
modul în care organele competen
te din cele două ţări şi grupele 
mixte de lucru, constituite în ca
drul Comisiei interguvemamentale, 
au adus la îndeplinire sarcinile 
convenite între cele două părţi în 
perioada anterioară. Ele constată 
cu satisfacţie că în activitatea de 
colaborare şi cooperare economică 
şi tehnico-ştiinţifică, precum şi în 
schimburile reciproce de mărfuri 
dintre Republica Socialistă Româ
nia şi Uniunea Republicilor Sovie
tice Socialiste s-au obţinut noi rea
lizări. In vederea dezvoltării în 
continuare a acestei activităţi, s-a 
convenit asupra unor măsuri pen
tru finalizarea unor noi acţiuni de 
colaborare şi cooperare economică 
şi tehnico-ştiinţifică de interes re
ciproc, în domeniile industriei con
strucţiilor de maşini, industriei 
chimice, industriei petrolului, side
rurgiei ş.a.

Totodată, s-a analizat stadiul de 
pregătire a lucrărilor privind dez
voltarea schimburilor comerciale 
româno-sovietice pe anul 1971 şi 
pe perioada 1971—1975, stabilin- 
du-se măsuri pentru lărgirea în 
continuare a livrărilor reciproce de 
mărfuri dintre Republica Socialistă 
România şi Uniunea Sovietică

Lucrările sesiunii s-au desfăşu
rat într-o atmosferă cordială, de în
ţelegere reciprocă.

Protocolul încheiat cu acest pri
lej a fost semnat, din partea ro
mână, de Gheorghe Rădulescu, vi
cepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, iar din partea sovietică de 
M. A. Leseciko, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri al U.R.S.S.

La semnare, au participat mem
brii, consilierii şi experţii celor do
uă delegaţii.

După semnare, M. A. Leseciko a 
oferit o recepţie.

Interviul secretarului 
genera/  a! P. C. din Spania

Roma 22 — Corespondentul A- 
gerpres, Nicolae Puicea, transmite i 
Solicitat să-şi expună punctul de 
vedere asupra situaţiei actuale din 
Spania, Santiago Carrillo, secretar 
general al Partidului Comunist din 
Spania, a acordat un interviu zia
rului „Unita“. Evocînd puternica 
ciocnire între opoziţie şi regim în 
jurul procesului de la Burgos, 
Santiago Carrillo a declarat: Pen
tru prima oară s-a manifestat o 
profundă neînţelegere în rîndurile 
armatei, ceea ce este de mare im
portanţă dacă se ţine seamă că toc
mai disciplina acesteia este cea ca
re susţine încă astăzi dictatura 
franchistă. Pentru a dicta o sen
tinţă, Franco a avut nevoie de o 
perioadă care continuă să se pre
lungească în scopul recuperării 
controlului asupra aparatului de 
stat şi asupra forţelor politice ca
re l-au susţinut pînă acum.

De fapt, procesul de la Burgos a 
demonstrat slăbiciunea regimului, 
măcinat de neînţelegeri interne şi 
mai precis, slăbiciunea guvernului 
dominat de „Opus Dei“, iar —- pe 
de altă parte — a demonstrat că 
opoziţia reprezintă deja o forţă vi
guroasă care, potenţial, este capa
bilă să provoace o schimbare poli
tică în Spania.

Răspunzând la o întrebare des
pre situaţia opoziţiei interne anti- 
franchiste, ce forţe o alcătuiesc şi 
ce politică duce Partidul Comunist 
din Spania, pentru a accelera pro
cesul unitar în sinul acestei opozi
ţii, Santiago Carrillo a declarat: 
„Opoziţia este foarte largă şi mer

ge de la grupuri monarhiste, care 
într-o măsură mai mare sau mai 
mică îl sprijină pe Juan Carlos, 
pînă la comunişti, trecînd prin di
ferite curente ale democrat-creşti- 
nilor, forţele catolice progresiste, 
Partidul socialist, naţionaliştii 
basci, catalani şi galiţieni. După 
părerea noastră, în condiţiile ac
tuale trebuie făcut ceea ce a fost 
denumit „Pactul pentru libertate“. 
Aceasta nu reprezintă renaşterea 
Frontului popular care, în Spania, 
a fost cu totul altceva. „Pactul 
pentru libertate“ este o convergen
ţă în scopul creării şi instalării în 
Spania a unui guvern provizoriu, 
capabil să-şi asume rolul de co
mitet electoral pentru o Adunare 
constituantă, după instaurarea li
bertăţilor politice şi după decreta
rea unei amnistii pentru toţi deţi
nuţii politici, adică să permită di
feritelor curente spaniole să se ex
prime liber şi să-şi aleagă regimul 
cel mai corespunzător. în ceea ce 
priveşte Catalonia, Manifestul de 
la Monserrat demonstrează că ce
le mai largi forţe din această re
giune sínt astăzi unite în jurul 
ideii „Pactului pentru libertate“. O 
situaţie asemănătoare există şi în 
alte provincii. Partidul nostru a 
demonstrat că nimeni nu trebuie 
să fie exclus de la această unitate.

Partidul nostru a cucerit o mare 
autoritate în rîndul tuturor forţe
lor opoziţiei antifranchiste, atît 
prin lupta sa, cît şi prin politica 
sa amplă şi, în sfîrşit, prin pozi
ţia sa de autonomie şi independen

ţă.

Acord în problema retragerii unor 
efective americane din Japonia

Tokio 22 — Corespondentul A- 
gerpres, Florea Ţuiu, transmite i 
Guvernele japonez şi american au 
ajuns la un acord formal asupra 
detaliilor programului de retrage
re parţială a unor efective ameri
cane staţionate în Japonia. Acor
dul a fost confirmat în cadrul ce
lei de-a 12-a sesiuni a Comitetului 
consultativ japono-american, la ca
re au participat, din partea japone
ză, ministrul de externe Kiichi Ai- 
chi, şi directorul general al agen
ţiei pentru autoapărare, Yasuhiro 
Nakasone, iar din partea america
nă — ambasadorul S.U.A. în Ja
ponia, H. Meyer, precum şi oficia
lităţi militare.

Potrivit acordului, S.U.A. îşi vor 
reduce, pînă în luna iunie 1971, e-

fectivele staţionate în Japonia cu 
12 000 de militari în termen şi 360 
de militari de carieră. Dacă a- 
ceastă retragere va fi înfăptuită, în 
Japonia vor rămîne încă 28 000 de 
militari americani.

în acelaşi timp, /s-a anunţat că 
vor fi retrase avioanele cu reacţie 
„Phantom F-4“ de la bazele ame
ricane Misawa, situată în nordul 
arhipelagului, şi Yokotaonmde lin
gă Tokio. Majoritatea avioanelor 
respective vor fi transferate însă, 
în Coreea de sud şi în Okinawa.

Potrivit acordului, baza aeriană 
Itazuke şi bazele navale Atsugi şi 
Yokosuka din apropieréa capitalei 
îşi vor reduce simţitor activitatea, 
ele urmind să fie folosite tot mai 
intens de forţele japoneze.

COORDONATE UNIVERSALE
•  PRIMUL TRAULER ROMÂNESC DIN SERIA „ATLANTIC“, pen

tru pescuitul oceanic, a fost lansat la apă la şantierele navale Stral
sund din R.D.G.

Traulerul „Mureş“ este primul din cele opt nave de pescuit oceanic 
care se construiesc la Stralsund pentru ţara noastră. El a şi plecat în 
prima cursă de pescuit.

MAHMUD RIAD, VICEPRE
MIER SI MINISTRU AL AFACE
RILOR EXTERNE AL REPUBLI
CII ARABE UNITE, va întreprin
de, între 3 şi 6 ianuarie anul vi
itor, o vizită oficială în Anglia, la 
invitaţia guvernului britanic — in
formează agenţia M.E.N. El va fi 
primit de premierul Edward Heath 
şi va avea convorbiri cu ministrul 
de externe al Marii Britanii, Alee 
Douglas Home.

POLONIA ARE IN PREZENT 
32 700 000 LOCUITORI. Această 
cifră se bazează pe rezultatele pre
liminare ale recensămîntului efec- 
tuât recent.

Potrivit datelor estimative, 52,2 
la sută din populaţie—circa 17 mi
lioane — locuieşte la oraşe.

CURTEA SUPREMA A S.U.A.
a confirmat constituţionalitatea, pe 
plan federal, a legislaţiei adoptate 
recent de Congres privind reduce

rea de la 21 la 18 ani a vîrstei la 
care cetăţeanul obţine drept de 
vot. Curtea şi-a declinat însă com
petenţa în ce.ea ce priveşte legisla
ţia electorală a statelor federaţiei, 
în acelaşi timp, Curtea Supremă a 
declarat drept neconstituţională

menţinerea pe întregul teritoriu a- 
merican a condiţiei domiciliului 
stabil şi testelor privind ştiinţa de 
carte în alegerile prezidenţiale.

IN CURSUL UNOR SĂPĂTURI 
ARHEOLOGICE efectuate la Ostia 
Antica, în apropierea Romei, au 
fost descoperite fresce romane da- 
tînd din secolul al II-lea e.n. Du
pă cum au declarat specialiştii, este 
un ansamblu unic, de o deosebită 
frumuseţe, consacrat în întregime 
mitului lui Dyonisos. Picturile de
corau o vilă cu două etaje, al că
rui plan a fost reconstituit.

IN O R A Ş U L 
V E S T -  GERMAN 
WIESBADEN se
desfăşoară procesul 
unui grup de crimi
nali de război na
zişti, care au aparţi
nut trupelor SS, acu
zaţi de exterminarea 
a 65 000 de deportaţi 
din lagărele de la 
Maidanek şi Ponia- 
towa. Acuzaţii au 
recunoscut că au 
participat la acţiuni
le de exterminare, 
aducînd în faţa tri

bunalului mărturii 
zguduitoare despre 
tratamentul inuman 
aplicat deţinuţilor în 
lagărele morţii,

NUMĂRUL DE
LICTELOR GRAVE 
A CRESCUT ÎN 
STATELE UNITE 
CU ZECE LA SUTA 
în primele nouă luni 
ale anului în curs, 
a declarat ministrul 
de justiţie, John 
Mitchell. El a preci- 

-zat că s-au înmulţit 
îndeosebi cazurile

de crime violente — 
jafurile armate cu 
peste 15 la sută, a- 
sasinatele, cu peste 
9 la sută — feno
menul fiind evident 
mai ales în suburbi
ile marilor centre 
urbane. Statele din 
sud au înregistrat o 
creştere cu 14 la Su
tă a criminalităţii, 
faţă de 10 la sută 
în cele din nord şi 
9 la sută în cele din 
nord-est şi de pe 
coasta Pacificului.

R. P. CHINEZA 
Din pămînt sterp, lanuri mă

noase, iată deviza muncitorilor 
agricoli chinezi.

In fotografie : culturi în va
lea din regiunea Hsiyan.

Amănunte în 
legătură cu 
viitoarea asele
nizare a lui 
„Apollo-14”

Washington 22 (Agerpres). — In 
cursul unei conlerinţe de presă di
rectorul misiunii „Apollo-14“, dr. 
Chester Lee, a dezvăluit o serie de 
amănunte cu privire la viitoarea a- 
selenizare plănuită de N.A.S.A. Cei 
doi astronauţi care vor pilota modu
lul lunar, vor petrece aproximativ 
34 de ore pe Lună. Ei vor instala în 
apropiere de craterul Fra Mauro un 
reflector laser. Dr. Lee a precizat 
că, în cutînd, savanţii vor putea Cal
cula cu mai multă precizie distanţa 
care separă Pămîntul de satelitul 
său natural, precum şi vibraţiile a- 
cestuia din urmă.

Instrumentele care vor permite a- 
ceasta realizare . vor t i : reflectorul 
laser, depus de echipajul „Apollo-U“ 
în iulie 1969, cel de construcţie fran
ceză care echipează vehiculul lunar 
sovietic „Lunohod“, reflectorul care 
va fi depus la începutul lunii febru
arie de echipajul lui „Apollo-14“ şi 
cel care va •li instalat în cursul mi
siunii „Apollo-15 în iulie 1971.

Una din inovaţiile misiunii „Apo
llo-14“ este „ricşa“ de care se vor 
servi selenauţii pentru a transporta 
cea mai mare parte a materialelor 
ştiinţifice. Distanta pe care ei o vor 
parcurge va fi de 4—4,5 km.

O altă noutate va ii morlierul ca
re va ti depus pe Lună şi care va 
trage 4 grenade la distanţe cuprinse 
între 150—1 500 m. Declanşarea sa 
se va face de pe Pămînt, după în
toarcerea selenauţilor, iar scopul ti
rului este efectuarea de prospecţiuni 
seismice. Se aşteaptă ca aceste ex
perimente să furnizeze date cu pri
vire la structura solului lunar pînă 
la adîncimea de 180 metri.

I întreprinderea de transporturi
i Sibiu
I angajează de urgenţa:

— 2  vopsitori auto
— 2 şoferi autorizaţi pentru macara de 5 tone

I — revizori tehnici
I — conducători autobuze

—  taxatori

A  A  M  H I I I A T i l l  n i i i i i A
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livrează
•  Amoniac «Uree» A dd azotic 98®/o 
«  Hidrát şi sulfat de, hidra zină
•  Acid sulfuric-tehriici fumans de 

acumulatori «Su lfit de sodiu tehnic
•  Formaldehida tehnică 29 şi 37°/o
•  Hexametilentetramină tehnică, 
farmaceutică

Adezivi ureoformaldehidici pentru industria lemnului
•  Răşini ureoformaldehidice modificate'
•  Urelit IS pentru împîslituri de sticla
•  Urelit HM şi HE 
pentru industria hírt iei
•  Viopret TR pentru 
apreturi textile
•  Schimbători de ioni 
cationiţi
puternic acizi-vionit C$3

Nitroceluloză:
— pigmentată pentru lacuri
— plastifiată pentru lacuri
— albită pentru celuloid
— alcoolizată pentru lacuri 

(E 510, E 620, E 950),— $
•  Ampora — izolant termic şi fonic
•  Metanol de sinteză
•  Carbonat de amoniu alimentar
•  Bicarbonat de amoniu tehnic
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Uzina mecanică Mir şa
ANGAJEAZĂ URGENT:

— strungari
— lăcătuşi
— sudori
— muncitori necalilicaţi, care vor putea 

să se califice în una din meseriile de 
mai sus în cursul anului 1971.

Muncitorii necalificaţi care se angajează 
pentru şcoala de calificare trebuie să fie 
absolvenţi ai şcolii generale şi să aibă vîrsta 
între 18— 35 ani.

Informaţii suplimentare se pot lua de la serviciul per
sonal din uzină.
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D E  LA C . E . C .
Tragerea Ia sorţi a libretelor de economii cu cîştiguri în ma

teriale de construcţie pe trim. IV 1970, va avea Ioc în ianuarie 
1971.

Pentru tragerea din trim. I 1971, unităţile C.E.C. şl P.T.T.R. 
autorizate emit librete pînă la data de 31 decembrie 1970.

Cîştigătorii de astfel de librete au prioritate în obţinerea ma
terialelor necesare construcţiilor (cherestea, ţiglă, ciment, fier be
ton, etc.) de Ia unităţile comerţului dc stat şi cooperaţiei de con
sum.
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I Reînnoifi-va din fimp abonamen

tul pentru anul  1971 la ziarul

„num sibiului“
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Mica publicitate
Vînd FIAT 1 300, stare foarte bună. Sibiu, str. Urlea nr. 47.

Caut femeie pentru îngrijire copii, 3—5 ani, asigur cameră separa 
Sibiu, str. General E, Grigorescu 6, telefon I 41 92.
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